
P r o t o k ó ł    N r  XXXII/09 
z obrad XXXII sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 29 grudnia  2009  r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 19.25 
Stan osobowy Rady-21 

Obecnych – 21 
Radni obecni na sesji : 

1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  
3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
10. WIESŁAW RAKOWICZ 
11. GRZEGORZ  SUREL 
12. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
13. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
14. WIKTOR DZIK 
15. MIKOŁAJ SZAREJKO 
16. EUGENIUSZ SACZKO 
17. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
18 WIKTOR  SACHARCZUK 
19. RYSZARD SOKOŁOWSKI 
20. GRZEGORZ TOMASZUK 
21. ANDRZEJ POPOW 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta 

Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik  , Sekretarz Gminy Jarosław 
Grygoruk , radca prawny – Eugenia Ostapczuk , przedstawiciele spółek 
gminnych PUK- Jaroslaw Kot, PwiK – Jerzy Aleksiejuk ,Biura Projektów i 
Obsługi Inwestycji - Andrzej Patejuk , Dyrektor Zakładu Komunikacji Miejskiej 
- Ryszard Sawicki  , dyrektor Pływalni Miejskiej - Mirosław Chilimoniuk , 
pracownicy Urzędu Miasta Hajnówka  , Przewodniczący Rad Osiedla / lista 
obecności załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , 
związków zawodowych i mieszkańców.        
 



Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych 
stwierdził , iż w sesji uczestniczy 21 radnych co stanowi quorum by obrady były 
prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Przewodniczący Rady Miasta Leonard Kulwanowski - proszę Państwa w 
punkcie drugim przewidzieliśmy przyjęcie porządku obrad , proponowany 
porządek dzisiejszej XXXII Sesji został Radnym doręczony przesłany wraz z 
pozostałymi materiałami . Przed posiedzeniem komisji wręczyliśmy też Państwu 
rozszerzony porządek obrad o punkt 8 k wnoszę o zmianę porządku obrad 
polegająca na wprowadzeniu punktu 8 k w sprawie projektu uchwały 
powierzenia Burmistrzowi Miasta uprawnienia w zakresie ustalania wysokości 
cen i opłat za korzystanie z pływalni  miejskiej . Pisemne uzasadnienie celu 
podjęcia uchwały przedstawił Pan Mirosław Chilimoniuk - Dyrektor Parku 
Wodnego . Kto jest za przyjęciem punktu 8 k i wprowadzeniem go do porządku 
obrad XXXII Sesji ?  Kto jest przeciw ? Dziękuję. Kto się wstrzymał ? 
Stwierdzam , że radni głosowali jednogłośnie za przyjęciem punktu 8 k a w 
związku z tym Rada Miasta przyjęła zmianę porządku obrad . Za przyjęciem 
wniosku głosowało 21 radnych , głosów za było 21 , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było .W związku z dokonaną zmianą proponuję następujący 
porządek obrad , pozwolę odczytać już z ta wniesioną poprawką  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 

11.11.2009 r.- 08.12 2009 r. 
6. Spółki gminy miejskiej – perspektywy rozwoju na lata 2010-2013. 
7. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka o przeprowadzonych 

kontrolach w Zespole Szkół Nr 2 i Przedszkolu Samorządowym Nr 1.  
8. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ uchwalenia budżetu miasta na 2010 r. 

1/ prezentacja projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
2/zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej , 
3/odczytanie opinii Komisji Polityki Gospodarczej , 
4/dyskusja nad projektem , 
5/głosowanie .  

 B/ zmian w budżecie miasta na 2009 r. , 
 C/ ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2010 rok dla 

Zakładu Komunikacji Miejskiej , 
 D/ ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2010 rok dla 

zakładu budżetowego „ Park Wodny „,  



 E/ Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2010 , 

 F/ wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego w  Hajnówce oraz 
stypendiów sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki 
sportowe w krajowym współzawodnictwie sportowym lub 
międzynarodowym współzawodnictwie sportowym , finansowanych ze 
środków budżetu miasta Hajnówka  , 

 G/ zmian w statucie Miasta Hajnówka  
 H/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę . 

 I/ planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka na 2010 r. 
 J/ przeprowadzenie kontroli w zakresie  okoliczności , zasadności           i 

zgodności z prawem , przyznania Nagrody Burmistrza  Miasta Hajnówka 
z okazji Dnia Edukacji Narodowej w październiku 2009 r. 

 K/ powierzenia Burmistrzowi Miasta Hajnówka uprawnienia                             
w zakresie ustalania wysokości cen i opłat za korzystanie  z pływalni 
miejskiej. 

9. Wolne wnioski, zapytania . 
10. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
11. Zamknięcie obrad . 

Przewodniczący Rady Miasta Leonard Kulwanowski -to jest porządek obrad 
dzisiejszej sesji już po dokonanej zmianie z zatem poddaję pod głosowanie 
pełny porządek z tą wprowadzoną zmianą . Kto jest za przyjęciem porządku 
obrad ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał ?.Radni jednogłośnie przyjęli 
porządek obrad. / Za przyjęciem głosowało 21 radnych , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych /. 

 Do punktu 3 porządku obrad  
Przewodniczący Rady Miasta Leonard Kulwanowski - jesteśmy w punkcie 3 , 
przystąpimy teraz do przyjęcia protokółu z XXXI sesji Rady Miasta . Tak jak 
zawsze radni mieli możliwość dokonania analizy treści protokółu , był on do 
wglądu w naszym biurze . Czy są jeszcze jakieś pytania, wątpliwości 
skierowane do protokolanta ? Nie widzę , a zatem przystępujemy do 
głosowania . Kto jest za przyjęciem protokółu z XXXI Sesji Rady Miasta ? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał ? A zatem stwierdzam że 21 głosami za 
protokół z XXXI Sesji Rady Miasta został przyjęty. Głosowało 21 radnych. 

 Do punktu 4 porządku obrad  
Interpelację zgłosił - Radny Eugeniusz Bołtromiuk - Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , kilkoro mieszkańców ulicy Moniuszki zgłosiło się do mnie z 
prośbą o interwencję u Pana Burmistrza , został tam kilka lat temu położony 
asfalt natomiast nie ma burzówki i wszystko jest dobrze jak jest sucho . Teraz 



praktycznie po kilka godzin dziennie z każdej piwnicy poza 3 domami lub 
tymi osobami którzy zasypali piwnice inni muszą wybierać wodę, zalewa 
ogródki . Wzywana jest również Straż Pożarna , prosiłbym Pana Burmistrza o 
zajęcie się tą sprawą , bo uważam że to jest ważny interes społeczny. Nie 
wiem dlaczego nie została wcześniej zrobiona tam burzówka .  

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 11.11.2009 
r.- 08.12 2009 r. – załącznik nr 3.                                                                                                                                               
Przewodniczący Rady Miasta Leonard Kulwanowski - w punkcie 5 mamy 
informację o działalności Burmistrza Miasta w okresie od 11.11.-18.12.2009 
roku . Pisemną informacje Pan Burmistrz tak jak zawsze dostarczył radnym 
wraz z innymi dokumentami . Czy są pytania dot. treści złożonego 
sprawozdania ?                                                                                                                                   
Radna Alicja Chaniło - Panie Burmistrzu , Wysoka Rado , ja bym chciała 
troszeczkę więcej informacji , gdyby Pan Burmistrz udzielił, na temat dot. 
rewizyty samorządowców w 2010 roku . Następnie sprawa -odbyło się 
spotkanie z nowym dyrektorem Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich i 
omawiano nowe formy współpracy , jakie to formy? Trzecia sprawa , która 
mnie interesuje - ogłoszono otwarty konkurs ofert na realizację zadania 
publicznego w zakresie ochrony zwierząt , przedmiotem konkursu jest 
zapobieganie bezdomności zwierząt i prowadzenie schroniska, myślę że jeżeli 
ta umowa będzie od 31 grudnia podpisana i to nie będą się błąkały bezdomne 
psy .Na terenie Forte znowu jest około 6 czy 7 psów które w tej chwili błąkają 
się tam i sposro ich widać na ulicach miasta . Jestem w schronisku „Ciapek” , 
oni starają się interweniować i przyjeżdżają , ale nie zawsze im się to udaje , 
no nie wiem jak można było by znaleźć skuteczny sposób realizacji , żeby nie 
było tyle psów bezdomnych w mieście . Trzeba także  wykonać skuteczne 
zagłuszenia żeby te psy nie dawały tak znać o sobie w nocy dla mieszkańców . 
I co w tym kierunku się robi ?  
Bogusław Łabędzki – radny -  ja chciałbym jeszcze zgłosić uwagę do tego 
pytania które koleżanka wcześniej tu zadała . Ostatni punkt tej oferty 
konkursowej dotyczy edukacji mieszkańców .Chciałbym zwrócić uwagę na 
ten punkt gdyż praktycznie nigdy nie był on realizowany przez to 
stowarzyszenie. Fakt ten wynika z kontroli jaką tam swego czasu 
przeprowadzono . Czy można by było w tym roku wymóc na stowarzyszeniu 
konkretny program działania w celu zrealizowania tego punktu pn. edukacja 
mieszkańców w zakresie ochrony zwierząt ? Wiem że takie działania Panie 
próbowały podjąć w Białowieży , ten konkurs obejmuje miasto Hajnówka 
więc dobrze by było żeby i tutaj zrealizowały one ten program . Następne 
moje pytanie dotyczy początku Pana sprawozdania tj. programu współpracy 
transgranicznej Polska – Białoruś – Ukraina .  Wybrano tam projekty i 
chciałbym spytać jakie to są projekty ?  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta - czy są jeszcze 



pytania do treści złożonego sprawozdania . Nie widzę , a zatem Panie 
Burmistrzu ułatwione ma Pan dzisiaj zadanie bo pytań więcej nie ma . Anatol 
Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Panie Przewodniczący , Wysoka Rado , 
udzielam uzupełniających informacji - mieliśmy delegację samorządowców z 
Muszyny w składzie delegacji był  nowy Burmistrz Muszyny . Chce 
poinformować że nowy burmistrz i Ci co z nami mieli wcześniejsze kontakty , 
którzy i byli u nas i zajmowali się nami podczas naszej wizyty w Muszynie 
podtrzymują wolę kontynuowania spotkań , uznają że są one interesujące i 
chcą też zapraszać naszych przedstawicieli tam do siebie . Na początek będzie 
przyjazd w maju , na przełomie kwietnia i maja tutaj , będziemy ich 
prawdopodobnie gościć tylko jeden dzień dlatego , że generalnie ten wyjazd 
chcą poświęcić na wycieczkę na Białoruś . Zorganizowaliśmy naszym 
gościom odpowiednie kontakty , biuro turystyki z Białegostoku „ Junior” 
zajęło się zorganizowaniem ich pobytu na terenie Białorusi . Będą chcieli 
zwiedzić Grodno i również być może inne miejscowości , ale tak jak mówiłem 
na początku będą chcieli przez jeden dzień zatrzymać się tutaj w Hajnówce . 
Będzie też okazja zorganizować wspólne spotkanie najprawdopodobniej 
będzie ono 30 kwietnia . Zarząd Dróg Wojewódzkich chce na nieco nowych 
zasadach realizować utrzymanie bieżące dróg , będzie chciał wynegocjować 
warunki i zlecić być może dla naszych podmiotów gospodarczych utrzymanie 
bieżące , nie tylko w okresie zimowym ale także w okresie lata.  Ponadto co 
jest bardzo ważne przewidują wyłożenie na rok przyszły kwotę 150  tys. na 
remont chodników w drogach wojewódzkich pod warunkiem , że w naszym 
budżecie taka równoważna kwota się znajdzie i tak w projekcie budżetu jest 
zapisane . W roku przyszłym w chodnikach dróg wojewódzkich będą 
przeprowadzone remonty na taką wartość . Oczywiście główny w tej chwili 
temat to modernizacja ulicy Warszawskiej od ulicy Piłsudskiego w kierunku 
Kleszczel do ulicy Wrzosowej , jest to temat który chcieliśmy nowemu 
dyrektorowi przekazać do potraktowania dla nas jako coś bardzo ważnego . 
Teraz kolejna sprawa funkcjonowania przytuliska dla zwierząt , ja być może 
poproszę Pana Burmistrza Stepaniuka by udzielił odpowiedzi na to pytanie i 
również na pytanie zgłoszone przez Pana Radnego Łabędzkiego . Ale na 
drugie pytanie Pana Radnego Łabędzkiego odpowiem , bowiem chodzi o 
współprace transgraniczną . Jest unijny program , on dopiero praktycznie 
wchodzi w życie w grudniu bieżącego roku . W końcówce roku został 
ogłoszony nabór wniosków, będzie trwać do końca lutego przyszłego roku , 
jest to nabór pilotażowy w sumie wyasygnowano kwotę 16 mln. euro na 
przedsięwzięcia różne  , w tym nas szczególnie interesuje -na ochronę 
środowiska , jest to program unijny pod nazwą „ Sąsiedztwo Polska- Białoruś 
– Ukraina „ .Odbywa się to na takiej zasadzie  , że generalnie my powinniśmy 
mieć partnera na przykład po stronie białoruskiej i takiego partnera mamy , 
jest to miasto i rejon kamieniecki . Nasz pomysł polega na tym , że chcemy za 
pozyskane pieniądze przeprowadzić u siebie inwestycje w gospodarce wodno-



ściekowej i za pozyskane też pieniądze realizować projekty w tej dziedzinie po 
stronie białoruskiej - w Kamieńcu. Strona białoruska potrzebuje generalnie w 
tej chwili pieniędzy na opracowanie dokumentacji technicznej , przypomnę i 
poinformuję , że rzeka Leśna Prawa - przepływa przez Hajnówkę przez 
Puszczę Białowieską , płynie przez Kamieniec potem wpada do Bugu i wraca 
do Polski . Jest to przedsięwzięcie które spełnia wszystkie kryteria tras 
graniczności ,spodziewamy się że wniosek , który został wspólnie złożony 
będzie dobrze przyjęty. Na początku tak jak powiedziałem jest to nabór 
pilotażowy , maksymalna wartość tego projektu nie może przekroczyć 500 tys. 
euro , czyli nie są to duże kwoty . W naszym przypadku te pieniądze 
przeznaczylibyśmy generalnie na modernizację stacji uzdatniania wody , 
przepraszam na oczyszczalnię ścieków, na instalację niektórych tam  urządzeń 
. Wcześniej myśleliśmy o modernizacji stacji uzdatniania wody , ale mamy 
dobrą wiadomości , że już na to przedsięwzięcie mamy pieniądze z krajowego 
programu infrastruktury środowiska.                                                                                                 
Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta - Panie Przewodniczący , 
Wysoka Rado . Ostatnimi czasy odbieramy dużo uwag , które są słuszne i jak 
najbardziej zasadne, odnośnie funkcjonowania Hajnowskiego Stowarzyszenia 
Ochrony Zwierząt „Ciapek „ , które właśnie dotyczą skuteczności jego 
działania . Skoro nadzór merytoryczny który nad schroniskiem sprawuje 
Państwowy Inspektorat Weterynaryjny wykazuje coraz lepsze przygotowanie 
do spełniania podstawowych funkcji jaką jest przetrzymywanie bezdomnych 
zwierząt w tymże schronisku , a więc jest to też bezpośrednio poprawa stanu 
technicznego tego schroniska , też dochodzimy do takiego wniosku że czas 
również na działania związane edukacją szczególnie prowadzoną tutaj. Mamy 
pomysłów kilka nie tylko własnych ale również od mieszkańców , jesteśmy 
wdzięczni za te uwagi przekazywane nam . Wiemy że Panie ze stowarzyszenia 
, Pani prezes jest byłą nauczycielką,  Pani vice prezes aktualnie pracuje w tym 
zawodzie i we współdziałaniu z Komendą Powiatową Policji konkretnie z 
przewodnikiem psów , chcemy do takich akcji i  spotkań z młodzieżą w wieku 
szkolnym doprowadzić . Także konkurs jest otwarty , najprawdopodobniej „ 
Ciapek „ złoży tutaj ofertę , będziemy zawierać stosowną umowę i tak jak już 
zastanawialiśmy się nad tym będziemy precyzować konkretne zadania do 
realizacji przez to Stowarzyszenie. Jako przykład podam taki wniosek sprzed 
miesiąca dotyczący odłowów tutaj w okolicy „ Furnela „ sześciu psów z 
których trzy zostały odłowione . Jest to tak , że pozostałe 3 nie czekają na 
odłowienie , każdy z tych osobników ma 4 nogi i w tym momencie używa ich 
w wiadomym celu. Ale mieszkanka która zadzwoniła do nas , przekazała taką 
informacje , że niektóre z tych psów są tak zadomowione , tak nauczone 
dokarmiania że po 2-3 wizytach wracają w to miejsce. Faktycznie 
przeanalizowaliśmy metodę prowadzenia odłowów , wskazane było by 
właśnie po kilku godzinach ponowna wizyta ekipy odławiającej psy w tym 
miejscu. Także takie pewne praktyczne uwagi mamy na bieżące, bo nie ma 



takiego miesiąca abyśmy z panią kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
nie spotykali z paniami z „Ciapka” . Przypomnę , że one co miesiąc podają 
tutaj informację o dokonywanych odłowach i informacjach z jakich rejonów 
miasta psy do schroniska trafiają . Ale co do pierwotnych tutaj pomysłów 
oczywiście będziemy je precyzować i konkretyzować w zabieranej umowie .  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta - Proszę Państwa , 
wyjaśniliśmy sobie pewne wątpliwości jakie były związane ze złożonym 
sprawozdaniem , zakończyliśmy formułowanie pytań do treści informacji  i 
skierowanych do Burmistrza , a zatem przystępujemy do głosowania . Kto jest 
za przyjęciem złożonego sprawozdania? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał ? 
Informuję że Radni głosowali  w sposób następujący -  21 osób było za 
przyjęciem sprawozdania . Stwierdzam , że sprawozdanie zostało przyjęte . W 
głosowaniu udział wzięło 21 radnych .  

 Do punktu 6 porządku obrad 
Spółki gminy miejskiej – perspektywy rozwoju na lata 2010-2013 załącznik nr 
4.  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta - jesteśmy w punkcie 6 
porządku naszej sesji , punkt ten został zaplanowany w celu zapoznania się z 
działalnością Spółek Gminy Miejskiej w środowisku lokalnym ze 
szczególnym zwróceniem uwagi na perspektywy rozwoju w latach 2010-2013. 
Wszyscy radni otrzymali zwięzłą , krótką informację dotycząca 
poszczególnych spółek a teraz mamy wszyscy okazję aby jeszcze ewentualnie 
zadać jakieś pytania naszym dyrektorom i prezesom.        
Eugeniusz Bołtromiuk – radny - ja mam pytanie do Pana Prezesa PUK , tutaj 
w punkcie 4 - remont dachu jest 900 tysięcy złotych , czy ja dobrze 
przeczytałem ? Bo moim zdaniem to bardzo duża kwota na dach .  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta - może przyjmiemy 
taka zasadę , że jest pytanie i od razu odpowiedź . To będzie łatwiej dla osoby 
która ma odpowiedzieć .                                                                                     
Jarosław Kot – Prezes PUK – to nie tylko remont dachu , ale tez wykonanie 
elewacji . Planuje się też  wykonanie poddasza użytkowego i stąd też te koszty                                                                                                                             
Bogusław Łabędzki – mam pytanie do Pana Prezesa PWiK  - czy w tym roku 
doczekamy się na ul . Żeromskiego budowy kanalizacji?                                     
Alicja Chaniło – radna - czy zostały zlikwidowane te przykre zapachy które 
się wydzielają z oczyszczalni ,  a jeżeli nie to kiedy zostaną zlikwidowane ?                     
Wiesław Rakowicz – radny -  jeszcze będzie jedno do Pana Prezesa ode mnie 
również , ja bym chciał aby Pan mi troszkę rozwiał wątpliwości jeżeli chodzi 
o stan mienia komunalnego czyli akurat w pana jednostce sieci wodociągowej 
nowych przylączy , ja tylko tu przeczytam , mam tu dane za 2008 i 2009 rok , 
mieliśmy wodociągowej sieci 134 km mamy z 139 km , zbudowaliśmy 5 km , 
przyłączy domowych mieliśmy 58.1 km mamy teraz 59,7 km więc 
zbudowaliśmy 1,6 km , i tak sobie dalej patrzę i dochodzę do liczby 
mieszkańców zwiększyła się wg Pana danych o 72 osoby w stosunku do 



poprzedniego roku , ale ilość przyjętych ścieków na oczyszczalnię wzrosło o 
ponad 530 tys metrów sześciennych . Ja bym bardzo poprosił aby tą rzecz tutaj 
wyjaśnić bo mieliśmy 21 tys 866 osób liczba mieszkańców korzystających wg 
tych najnowszych danych 21 tys 938 osób. czyli to jest różnica 72 osób i 
raptem mamy o 33 % więcej niż w roku poprzednim . To trochę niebywałe 
przy ewentualnych planach o których tu Pan mówi .                                                                                             
Piotr Markiewicz – radny - Panie Prezesie ja w zasadzie zadam pytanie takie 
natury dosyć ogólnej , chce nawiązać do tego punktu 6 do rozbudowy sieci 
wodociągowej i sieci kanalizacyjnej , tutaj wymienionych jest dużo ulic w 
zasadzie powiem otwarcie nie sprawdzałem czy te wszystkie ulice , reszta ulic 
w Hajnówce nie jest kanalizowanych , czy to jest tylko część ulic ?                                                                                                          
Zdzisław Wiatrowski – radny -  ja bym prosił żeby Pan sprecyzował zakres 
działań które Pan zamierza wykonać w kanalizacji wodociągowej i kanalizacji 
sanitarnej na ulicy fabryki chemicznej , wiemy o co chodzi prawda ?                                                                                                                 
Grzegorz Surel – radny -  jeszcze mam pytanie do Pana Prezesa Wodociągów i 
Kanalizacji , czy przyszłe plany przewidują załóżmy wymianę instalacji 
wodociągowej wykonanej z azbestu ?                                                                 
Jerzy Aleksiejuk – Prezes PwiK -  Panie Przewodniczący , Wysoka Rado , 
chronologicznie będę odpowiadał na Państwa pytania , więc jeżeli chodzi o 
pierwsze pytanie dotyczące kanalizacji na ulicy Żeromskiego, Łowczej i 
Białowieskiej , tak jak Pan wspomniał firma zyskała po długich staraniach 
środki unijne z programu infrastruktura i środowisko to jest ogólnokrajowy 
program w wysokości 5 mln 500 tys zł i z tych środków będziemy realizowali 
zadania związane z rozbudową kanalizacji . Będzie to szło procedurą 
przetargową  i jest to w planach na rok 2010 . Między innymi jest to kierunek 
właśnie ulicy Łowczej , Żeromskiego , Białowieskiej , Starej Judzianki tez 
kierunek ul. Poddolna  . Próbowaliśmy jeszcze inne ulice wprowadzić ale nie 
kwalifikowały się one do programu .Kanalizacja została ujęta w programie tak 
jak stacja uzdatniania wody oraz  modernizacja oczyszczalni ścieków . Jeśli 
chodzi o pytanie drugie, był taki problem , my wspólnie z okolicznymi 
mieszkańcami dyskutowaliśmy o tym ,  na razie nie notujemy sygnałów w tej 
kwestii aczkolwiek jest opracowywana modernizacja organizacyjna naszej 
oczyszczalni ścieków . Są już układy nowoczesne które będą wychwytywały 
już punktowo nieprzyjemne zapachy - to jeśli chodzi o drugie pytanie. Jeśli 
chodzi o trzecie pytanie dot. ilości ścieków na ten temat powiedziałbym tak do 
naszego systemu są doprowadzone ścieki również przemysłowe , 
zlikwidowane zostały 2 oczyszczalnie wprowadzono dużą  ilość ścieków z 
OSM . Bywa tak , że jeżeli jest dobry rok dla OSM  i firma skupuje dużo 
mleka wtedy mamy dużą ilość ścieków , podobnie sytuacja wygląda z drugim 
zakładem firmą „Gryfskand”- tam te ilości ścieków również zależne są od 
produkcji , tutaj ten wzrost ścieków następuje , to jest jedno źródło ścieków. 
Drugie źródło to są wody deszczowe to jest uzależnione od intensywności 
opadów deszczowych. My z tym problemem walczymy , ustalamy pewne 



koncepcje . To jest efekt właśnie tej zwiększonej ilości ścieków , tak dużej 
ilości nowych klientów podłączonych do sieci kanalizacyjnej , to jeżeli chodzi 
o pytanie trzecie . Jeżeli chodzi o pytanie czwarte to są te wodociągi , więc w 
sumie mamy do wybudowania , tak szacowaliśmy z nowymi obszarami 
inwestycyjnymi bo w zasadzie wodociągi , miasto jest pokryte bardzo 
intensywnie wodociągami . Nowe obszary takie jak obszar osiedla Placówka 
obszary ulic Wrzosowej bo tam jest tez sporo ulic bez nazwy . W mieście jest 
do wybudowania w granicach 3,5 km .Są również ulicy które w kanalizacji 
mają tylko częściowo kanalizację np. Dolna tam też trochę brakuje i my te 
ilości właśnie tutaj zamieściliśmy .Także odpowiadając na pytanie w zasadzie 
już 99 % jest zwodociągowania .Jeżeli chodzi o Fabrykę Chemiczna , tutaj jest 
wykonana dokumentacja i część tego osiedla została skanalizowana - 
kanalizacja tutaj doszła od ulicy Wróblewskiego poprzez tereny byłego 
przedszkola i ona doszła swoim zasięgiem tam gdzie mogła tylko dojść ze 
względu na spadki i grawitacje .Ona częściowo może dojść od strony wjazdu 
do firmy „Gryfskand” - tam jest już kanalizacja, jest też już dokumentacja i 
moglibyśmy zdjąć te pozostałe budynki również budując tą kanalizacje , 
aczkolwiek na tym terenie istnieje i funkcjonuje kanalizacja zakładu ,która 
zabezpiecza tą ludność w tym obszarze znacznie . Oczywiście kilka budynków 
tam mają przysłowiowe „szambo” ale tego jest naprawdę mało . Firma tak 
intensywnie nie działała w tym obszarze bo ta kanalizacja jest , co prawda ona 
jest stara , no czasami zdarzają się awarie które my usuwamy . My 
zainwestujemy także i w ten obszar w momencie konkretnej koncepcji 
zagospodarowania tamtego obszaru i jeżeli wyjdzie na to że nasze sieci 
kanalizacyjne będą wypadały w osiach jezdni no będzie trzeba wtedy to 
wybudować no i nie będzie na to rady . Dokumentacje mamy i możemy to 
wykonać , jest prawomocne pozwolenie na budowę w tej kwestii . Jeżeli 
chodzi o ostatni temat tzn. remontów sieci , więc mamy i w swoich 
programach remonty sieci starych stalowych które stwarzają problemy no i 
jest też koncepcja wymiany śladowych ilości sieci azbestowych oczywiście . 
Najwięcej tych sieci w Hajnówce położonych jest w zakładach 
przemysłowych , szczególnie na terenie zakładu „Gryfskand”.                                                 
Grażyna Dymińska – radna - ja mam pytanie takie, bo właściwie jako kobieta 
nie muszę się znać na sprawach technicznych - w swoim czasie kiedy był 
problem z odpadami oczywiście optowałam za otwarciem zakładu 
zagospodarowania odpadów tu u nas w Hajnówce żebyśmy nie utonęli w 
śmieciach . Mówiłam -  taka była moja wiedza -  że tym podstawowym 
zakładem zagospodarowania odpadów w tej części będzie zakład w 
Dubiażynie i w każdym mieście powiatowym będzie jakiś zakład pomocniczy 
, tak ja to odbierałam . Patrząc na te perspektywy rozwoju PUK widzę że w 
punkcie 14 jest pozyskiwanie nowych terenów do odbioru odpadów 
komunalnych między innymi : Michałowo , Gródek , Mielnik , Siemiatycze , 
Bielsk-Podlaski , stąd by wynikało że moce przerobowe tego zakładu 



zagospodarowania odpadów , wybudowanego u nas w Hajnówce  , będą takie 
że zabezpieczą  3 powiaty : Bielsk-Podlaski , Siemiatycze i Hajnówka . Jeśli to 
będzie tej wielkości rangi zakład to mam pytanie dlaczego on powstaje w 
naszym powiecie ? Tuż przy Puszczy Białowieskiej  ? Dlaczego nie powstaje 
właśnie na terenie powiatu bielskiego . Siemiatycze mają może rzekę Bug , 
może tam mają walory przyrodnicze  ale   Michałowo  , Gródek i tak dalej . 
Dlaczego nie mieliśmy dość silnego lobbingu żeby ten zakład powstał tam 
gdzie te tereny są może mniej atrakcyjne przyrodniczo ?                                                                                               
Bogusław Łabędzki – radny -  ja chciałbym zapytać i od razu otrzymać 
odpowiedź , ile megagramów śmieci dziennie produkuje Hajnówka ? Jarosław 
Kot – Prezes PUK - Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , Wysoka Rado 
, może ja odpowiem na to drugie pytanie .Spisujemy dzienny ruch , może nie 
podam w megagramach no ale to się waha w granicach 140 do 150 ton                                                                                                                       
Bogusław Łabędzki – radny -  nie wiem czy Pan to potwierdzi ale w zakładzie 
gospodarowania odpadów kiedy już to przerobimy to tych odpadów 
obojętnych jest około 20% , tak ? Takie są założenia w wojewódzkim 
programie gospodarowania odpadami? Te pole składowe który my tam już 
mamy i na którym w tej chwili składamy odpady komunalne . Pan 
Wiceburmistrz mówił , że ono by starczyło nam na zbieranie odpadów 
komunalnych na okres 3 lat , takie byłe założenia .                                        
Leonard Kulwanowski –  Przepraszam ale proszę uprzejmie zadać konkretne 
pytanie i Pan Prezes nam odpowie .                                              Bogusław 
Łabędzki – radny -  wychodząc z tego założenia te pole składowe który mu już 
mamy starczyło by na 3 lata, tam już trochę śmieci komunalnych jest prawda ? 
Jeżeli przez 3 lata 100 % można uzbierać to przez ile lat 25 %                                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ja przepraszam czy Pan 
Radny już skończył ?                                                                                       
Bogusław Łabędzki – radny -  nie , ja będę rozmawiał jeśli mogę ?                                   
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  nie chodzi nam o rozmowę 
proszę o zadanie pytania Panu i jeżeli Pan potrafi to prosimy o odpowiedź.        
Bogusław Łabędzki – radny - bardzo proszę, pierwsze pytanie dotyczy tego na 
ile czasu wystarczyły by nam istniejące zbudowane przez miasto pole 
składowe odpadów obojętnych na Poryjewie ? Na ile lat wystarczyło by na 
składowanie odpadów posegregowanych w zakładzie zagospodarowania 
odpadów dla gminy Hajnówka i Białowieża ? Jak to w tej chwili się zakłada ?                                                            
Jarosław Kot- Prezes PUK - Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , to pole składowe które teraz w tej chwili posiadamy na 
Poryjewie pozwala na magazynowanie odpadów obojętnych , przez segregacje 
w tym nowym zakładzie powstaną odpady inertne .Nie mamy takiej 
możliwości po prostu by określić czas na ile nam to wystarczy. My mamy 3 
lata na magazynowanie na tym polu , tylko przez te 3 lata możemy tam 
prowadzić jakąś gospodarkę                                                                               
Bogusław Łabędzki – radny - a co się stanie z tym polem składowym po 



okresie 3 lat ?                                                                                                               
Jarosław Kot – Prezes PUK - zostanie zamknięte.                                                                   
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ale bardzo proszę zadać 
konkretne pytanie .                                                                                         
Bogusław Łabędzki – radny -  ale ja zadaję konkretne pytania Panie 
Przewodniczący                                                                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ale Pan prowadzi polemikę a 
nie zadaje tylko pytania.                                                                                                          
Bogusław Łabędzki – radny - zadaje konkretnie pytania. Te odpady które 
mieliśmy tam składować one miały być później przerabiane w zakładzie 
zagospodarowania odpadów . Co się stanie z tym polem po przerobieniu tych 
odpadów , które tam w tej chwili składujemy ?                                          
Jarosław Kot- Prezes PUK - będzie zaorane .                                                                      
Można pójść dwukierunkowo , możemy po 3 latach złożyć wniosek i 
deponować tam odpady inertne na tym polu lub przeprowadzić rekultywacje 
tego pola .                                                                                                       
Bogusław Łabędzki- radny -  i co stoi na przeszkodzie żeby wykorzystać 
pierwszy wariant ?                                                                                                         
Jarosław Kot – Prezes PUK - nic nie stoi na przeszkodzie ale to pole jest tylko 
0.5 hektarowe i tych śmieci przesortowanych jest już w tej chwili 
zapełnionych do połowy .                                                                              
Bogusław Łabędzki – radny - przecież tego pola miało starczyć na 3 lata              
Jarosław Kot – Prezes PUK - w okresie zimowym nie prowadzimy takiej 
gospodarki . W momencie uruchomienia te śmieci będą sortowane                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - przepraszam , ja bardzo 
proszę aby Pan już nie odpytywał Pana Prezesa z całego problemu 
przedsiębiorstwa .                                                                                             
Bogusław Łabędzkie- radny -  ale Panie Przewodniczący ten problem jest 
bardzo ważny.                                                                                                              
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ale ja w to nie wątpię proszę 
Pana nawet przez chwilę , tylko jeszcze raz powtarzam . Czy Pan będzie w tej 
chwili prowadził ze mną polemikę?                                                                           
Bogusław Łabędzki – radny -  ja próbuję Pana w tej chwili przekonać do tego 
że jest to ważny problem dla mieszkańców miasta .                                          
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ale Pan mnie nie musi 
przekonywać . Ja bardzo Pana proszę niech Pan zada jeszcze dwa czy trzy 
pytania czy cztery i uprzejmie proszę żeby Pan usiadł i posłuchał i to jest 
wszystko . Przecież Pan Prezes nie wszystkie materiały przygotował w tej 
chwili . Pan odpytuję kolejno zadając pytanie i następne i następne . Sesja nie 
polega na tym .                                                                                                          
Bogusław Łabędzki – radny -  Pan zaproponował metodę zadania pytania i 
odpowiedzi . Dobrze więc ostatnie pytanie . Jakie informacje firma PUK 
posiada na temat planów służb gospodarki odpadami w gminie Michałowo , 



Gródek , Mielnik , Siemiatycze , Bielsk- Podlaski skoro zakłada że w 
najbliższym czasie stanie się odbiorcą tych że odpadów komunalnych ? I 
druga część tego pytania dotyczy tego co się stanie z przerobionymi w 
zakładzie gospodarowania odpadów komunalnych śmieciami w kategoriach : 
odpady obojętne , odpady niebezpieczne , odpady do kompostowania i tak 
dalej.                                                                                                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  Czy Pan Prezes , czy Pan 
Burmistrz ?                                                                                                   
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Szanowni Państwo , Panie 
Przewodniczący , Wysoka Rado , wkradło się nieporozumienie tutaj w 
pytaniach i odpowiedziach otóż ,jeżeli PUK planuje rozwój swojej 
działalności na obszarach wymienionych to nie znaczy ,  że zbierane stamtąd 
odpady komunalne będą zwożone do Hajnówki , absolutnie nie ! To 
przedsiębiorstwo będzie obsługiwać , jeżeli będą zawierane stosowne umowy 
a takie są zabierane , będzie obsługiwać w zakresie ustawianie pojemników 
odbioru śmieci i wywożenia w miejsce wskazane przez Gminę . Śmieci nie 
będą wożone dp nas i na tym polega działalność usługowa tego 
przedsiębiorstwa na tych obszarach . Poza tym nie ma tutaj mowy o tym , że te 
śmieci będą trafiać do nas . Teraz kilka naprawdę najnowszych informacji . W 
dniu wczorajszym Samorząd Województwa Podlaskiego przyjął program 
gospodarki odpadami naszego województwa . I w tymże programie to 
wszystko co nas interesuję jest zawarte i tutaj Pan radny Łabędzkie próbował 
zadając pytania dowiedzieć się czy to pole na Poryjewie -  2 hektarowe nie 
załatwi nam sprawy , otóż nie jest to pole składowe na dzisiaj jest to pole 
magazynowe do czasowego deponowania później wszystkie śmieci z tego pola 
magazynowego musimy wywieźć. Później można zabiegać o decyzję na to 
żeby to pole magazynowe można byłoby eksploatować jako pole składowe , 
różnica pola składowego a magazynowego jest taka , że na polu 
magazynowym można deponować śmieci przez okres do 3 lat . Otóż chcę 
powiedzieć że po roku użytkowania to pole magazynowe jest już prawie 
zapełnione .                                                                                                   
Bogusław Łabędzki – radny -  a miało starczyć na 3 lata .                                              
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - nie, miało starczyć do 3 lat .W ciągu 3 
lat mamy urządzić inne instalacje tak żebyśmy byli bezpieczni , do 3 lat , tak 
stanowi prawo . Aktualnie buduje się zakład gospodarowania odpadów . 
Będzie on obsługiwał przede wszystkim potrzeby Hajnówki i okolicznych 
Gmin , i może w ten sposób poinformuję otóż po nowym roku , a więc za parę 
dni następujące gminy powiatu hajnowskiego będą w takiej sytuacji gdzie nie 
będą miały gdzie składować odpady to jest - gmina Kleszczele , gmina 
Dubicze , gmina Białowieża i gmina Czyże. Pozostałe gminy uzyskały 
przedłużenie eksploatacji dotychczasowych składowisk . My wcześniej 
skorzystaliśmy z pomocy gminy Białowieża , gminy Czyże i my tym gminom 
winniśmy teraz pomóc i to zrobimy. Dalej jeszcze powiem co się dzieje jeśli 



chodzi o Dubiażyn , bliżej nie da się określić kiedy to powstanie i czy w ogóle 
powstanie w związku z tym gdybyśmy nie wybudowali tego pola 
magazynowego dzisiaj bylibyśmy w tragicznej sytuacji . Jeżeli najpóźniej za 2 
lata , nie będziemy mieli właściwego docelowego pola składowego to 
wówczas znowu będziemy w stanie zagrożenia zatem my nie mamy żadnego 
innego rozwiązania jak budować własne pole składowe . To pole składowe na 
obszarze 12 hektarów , oczywiście to budowane na tym terenie nie będzie 
miało takiej powierzchni docelowo chyba 6 hektarów, ono będzie mogło 
zapewnić nam nasze potrzeby , naszego miasta i być może tych najbliższych 
gmin w okresie około 30 lat . Takie są perspektywy , czyli można powiedzieć 
że to będzie zupełnie długi okres w perspektywie . Jak dobrze wszystko 
pójdzie to w roku przyszłym w jednej drugiej zadanie inwestycyjne będzie 
zrealizowane . Bazowanie na tym polu składowym pół hektarowym to nie daje 
żadnych podstaw żeby czuć się bezpiecznie . My się bardzo cieszymy że nasze 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych wykazuje taka ekspansję jeśli chodzi o 
świadczenie usług swoim sprzętem pojemnikami na terenie gmin . Na tym się 
nieźle zarabia wskazują na to wyniki finansowe na tego rodzaju działalności .                                                                         
Wiktor Dzik – radny -  w punkcie 6 jest wykonanie projektu budowlanego na 
rozbudowę kwiaciarni przy ulicy Parkowej . Jak ten projekt będzie wyglądać ? 
Chciało by się żeby architektonicznie był on ładny dlatego że jak by nie było 
to jest ważny punkt miasta . Jeśli jest na ten temat jakaś wiedza już w tej 
chwili to prosiłbym o odpowiedź. Dziękuję.                                                                                                            
Jarosław Kot – Prezes PUK -  Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , ten budynek będzie 2-3 kondygnacyjny , będą pomieszczenia 
w których te Panie które wynajmują u nas lokale będą także wynajmować i 
sprzedawać kwiaty . Będą pomieszczenia pod kątem wynajmu , pod kątem sali 
konferencyjnej a także wykorzystanie poddaszy kilki pokojów gościnnych . A 
jaki będzie wygląd zewnętrzny no to w tej chwili , musimy na to poświęcić 
następny rok i nad tym popracować i będziemy to konsultować z Panem 
Burmistrzem . W roku 2010 chcemy zwiększy fundusze to pozyskania 
projektu budowlanego .                                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy Radni mają jeszcze 
jakieś pytania do naszych gości ? Do prezesów spółek ?                                                                  
Bogusław Łabędzki – radny -  czy można przejść do następnego 
przedsiębiorstwa i pytanie skierować do Prezesa PEC . Tutaj pytanie jest 
bardzo proste, jakie są powody zmian personalnych na stanowisku prezesa 
PEC-u bo podobno takie mają nastąpić ?                                                                                         
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  nie potwierdzam nie zaprzeczam , 
jutro Rada Nadzorcza będzie się tym zajmowała , czy tak się stanie                                 
Leonard Kulwanowski – Czy jeszcze pytania są ?                                                 
Wiktor Dzik – mnie interesowałyby perspektywy rozwoju kotłowni na osiedlu 
Mazury ?                                                                                                                      
Leonard Kulwanowski – przepraszam ale nie mamy Pana Prezesa tutaj 



właśnie z tego przedsiębiorstwa , jeżeli pan Burmistrz Stepaniuk jest w stanie 
udzielić odpowiedzi przynajmniej ogólnej ?                                                
Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta - niestety nie znam zamierzeń 
polityki inwestycyjnej firmy , wiem że ta kotłownia miała do 2010 
dopuszczenie do eksploatacji . 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  sądzę że kolega dotrze do 
prezesa i otrzyma odpowiednie informację . Proszę Państwa więc ten punkt 
zakończyliśmy stwierdzam w związku z tym że Rada Miasta zapoznała się z 
działalnością spółek gminy w zakresie perspektyw rozwoju spółek na lata 
2010 – 2013 

 Do punktu 7 porządku obrad 
Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka o przeprowadzonych 
kontrolach w Zespole Szkół Nr 2 i Przedszkolu Samorządowym Nr 1 – 
załącznik nr 5.                                                                                                 
Przewodniczący Rady – Leonard Kulwanowski - punkt 7 naszego posiedzenia 
to informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta o przeprowadzonych 
kontrolach w Zespole Szkół nr 2 i w Przedszkolu Samorządowym nr 1 . Czy 
radni maja jakieś dodatkowe pytania do Przewodniczącego komisji ?                                                          
Mikołaj Szarejko – Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej - Panie 
Przewodniczący , Wysoka Rado , w kwestii formalnej wnoszę o przyjęcie tej 
informacji , tylko są tam 3 wnioski końcowe z kontroli Zespołu Szkół nr 2 i 
wnoszę o odrzucenie tego drugiego punktu  w brzmieniu - pozostawienie 
wpływu z wynajmowania pomieszczeń szkoły w kasie i przekazanie organowi 
prowadzącemu .W trakcie komisji wyjaśniliśmy to , ustawa o finansach 
zabrania takiej operacji , także wnoszę tylko o przyjęcie wniosku 1 i 3 .                                                                                   
Leonard Kulwanowski – stwierdzam zatem po udzielonej tutaj jeszcze 
dodatkowej uwadze Rada Miasta zapoznała się z treścią protokółu z 
przeprowadzonej kontroli w Zespole Szkół nr 2 i w Przedszkolu 
samorządowym nr 1 , bez tego punktu 2 o którym Przewodniczący wspomniał 
.Kto jest za przyjęciem tej informacji ? Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymał ? 
Radni głosowali następująco 20 osób było za, przeciw nie było i 1 osoba się 
wstrzymała , zatem stwierdzam że Rada Miasta informację przyjęła . 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę . 
Po przerwie 
Do punktu 8 porządku obrad 

 A/ Leonard Kulwanowski - Proszę Państwa wznawiam obrady po przerwie . 
Teraz jesteśmy w punkcie 8 czyli , czyli jest to podjęcie uchwał w 
sprawach i w punkcie 8a najważniejsza dla nas w dniu dzisiejszym 
sprawa -uchwalenie budżetu miasta na rok 2010. Informuję zatem 
radnych że Burmistrz Miasta działając zgodnie z uchwałą RM w 
Hajnówce przedłużył Radzie i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 
Białymstoku zarządzenie w sprawie projektu budżetu miasta na rok 2010, 
częścią składową zarządzenia jest projekt uchwały budżetowej Rady 



Miasta Hajnówka wraz z załącznikami i objaśnieniami złożonymi w 
terminie i na zasadach określonych obowiązującymi przepisami . W 
czasie posiedzeń komisji dodatkowych wyjaśnień tak jak dotyczących 
projektu uchwały udzielała Pani Halina Nowik – Skarbnik Gminy . Po 
przeprowadzeniu analizy przedłożonego przez Burmistrza Miasta 
Hajnówka z dnia 12.11.2009 roku w sprawie projektu uchwały 
budżetowej wraz z potrzebnymi załącznikami i objaśnieniami skład 
orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku wyraził 
opinię o projekcie budżetu miasta Hajnówka na 2010 rok . Oto treść tej 
opinii : Uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Białymstoku z dnia 23.11.2009 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały budżetowej miasta Hajnówka na 2010 rok oraz 
dołączonej do niego prognozy kwoty długu . Na podstawie art.13 punkt 
13 , punkt 3 art. 19 ust.2 ustawy z dnia 7.02.1992 o Regionalnych Izbach 
Obrachunkowych , oraz zarządzenia nr 1 /5 z dnia 27.04.2005 roku 
Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 
wyznaczania składów orzekających i ich przewodniczących działających 
w siedzibie RIO w Białymstoku i zespołach zamiejscowych Łomży i 
Suwałkach , skład orzekający w osobach : Agnieszka Gierasimiuk – 
przewodnicząca , Bogusław Dębski – członek i Aleksander 
Piszczatowski - członek , opiniuje pozytywnie projekt budżetu miasta 
Hajnówka na 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego , 
objaśnieniami o dołączoną prognozą długu . Uzasadnienie - 
przedmiotowa opinię wydano po przeprowadzeniu analizy przedłożonego 
przez Burmistrza Miasta Hajnówka zarządzenia nr 09 z dnia 12.11.2009 
roku wraz z załącznikami i objaśnieniami prognozy kwoty długu i 
informacji o stanie mienia komunalnego . Radni doskonale znają treść tej 
uchwały , bo mają ją w tej chwili przed sobą więc nie będę czytał już 
dalej bo podałem już . RIO opiniuje pozytywnie projekt wraz z 
uzasadnieniem .  Proszę w tej chwili Przewodniczącego Komisji Polityki 
Gospodarczej pana Grzegorza Tomaszuka o przedstawienie opinii 
dotyczących zgłoszonych wniosków do projektu budżetu miasta na 2010 
rok .                                                                                                        
Grzegorz Tomaszuk – Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej - 
Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu ,Wysoka Rado . Komisja 
Polityki Gospodarczej na posiedzeniu 3 grudnia zaopiniowała wnioski 
Komisji Rady Miasta w następujący sposób -  jeśli chodzi o wnioski 
Komisji Spraw Społecznych . Komisja taka złożyła wniosek o 
zwiększenie o 10 % w stosunku do roku bieżącego środki na 
upowszechnienie kultury fizycznej i sport poprzez wprowadzenie zmian 
w załączniku nr 5 poz. 10 . Nasza komisja zaopiniowała pozytywnie 
wniosek , 5 radnych głosowało za tym wnioskiem , przeciw 1 i 1 radny 
wstrzymał się od głosu . Następny wniosek -przeznaczyć 35 tys zł na 



działalność Ośrodka Muzeum i Kultury Białoruskiej oraz35 tys zł na 
działalność Katolickiego Centrum Kultury i tutaj komisja nie 
zaopiniowała wniosku dlatego że 3 radnych było przeciw i 3 radnych 
było za . Następny wniosek zabezpieczy środki w wysokości 100 tys zł 
na szczepienie ochronne przeciwko rakowi szyjki macicy dziewcząt , 
również Komisja Spraw Społecznych wskazuje środki z rezerwy ogólnej 
i Komisja Polityki Gospodarczej tak jak poprzednio nie zaopiniowała 
wniosku dlatego że 3 radnych głosowało za a 3 radnych przeciw . 
Następny wniosek określił zadanie : przygotowanie technicznego 
projektu fontanny miejskiej o raz przygotowanie projekty przebudowy 
parku miejskiego środki które pozostaną z tego zadania przeznaczyć na 
sadzenie roślin w mieście . Komisja Polityki Gospodarczej w tym 
przypadku ten wniosek zaopiniowała negatywnie , za wnioskiem 
głosował 1 radny , przeciw 2 radnych a wstrzymało się od głosu 3 
radnych . To były wszystkie wnioski Komisji Spraw Społecznych . Ja to 
przedstawię bez żadnych słów komentarza dlatego że uważam że pan 
Przewodniczący będzie poddawał po kolei poszczególne wnioski pod 
głosowanie i wówczas będzie czas na dyskusje i wówczas ja będę mógł 
się do pewnych spraw odnieść . Teraz wniosek Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Samorządu , komisja proponuje zwiększyć wydatki działu 
926 Kultura Fizyczna i Sport ,na zakup materiałów i wyposażenia 
zwiększyć środki o 5 tys zł na zakup wyposażenia przez OSiR do 
wyremontowanej sali przy pływalni , środki również zostaną pobrane z 
rezerwy ogólnej. Komisja Polityki Gospodarczej nie zaopiniowała 
wniosku za wnioskiem 1 radny , przeciw 1 radny wstrzymało się od 
głosu 4 radnych . Jeżeli chodzi o kolejne wnioski to w punkcie drugim i 
trzecim komisja nie opiniowała tych wniosków , uznaliśmy że dalej 
idącym wnioskiem jest właśnie wniosek zgłoszony przez komisję Spraw 
Społecznych , który proponuje o zwiększenie nakładów o 10 % , w 
związku z tym tymi wnioskami komisja się nie zajmowała . Jeżeli chodzi 
o punkt 4 , do zadań inwestycyjnych dodać zadanie przebudowy ulicy 
Spiralnej , koszt 200 tys. zł , środki na to zadanie to również rezerwa 
ogólna . Komisja Polityki Gospodarczej zaopiniowała negatywnie 
wniosek , za wnioskiem głosował jeden radny , przeciw 5 radnych 
.głosowało 6 radnych W punkcie 5 wykreślić  zadanie inwestycyjne z 
załącznika pod nazwą - przebudowa ulicy Przytorowej i Krzywej a na to 
miejsce wprowadzić zadanie dokończenie przebudowy ulicy Kolejki 
Leśne . Komisja Polityki Gospodarczej również zaopiniowała wniosek 
negatywnie , 2 radnych głosowało za , 3 radnych było przeciw , jeden 
radny wstrzymał się od głosu . Następny wniosek , wpisać do zadań na 
rok przyszły wykonanie przebudowy ulicy Grunwaldzkiej środki na ten 
cel to środki proponowane na przebudowę ulicy Targowej . Komisja 
Polityki Gospodarczej zaopiniowała negatywnie wniosek , 2 radnych 



przeciwko 4 było , Również komisja nasza Polityki Gospodarczej złożyła 
do uchwały budżetowej wnioski , chodzi o to żeby dopisać zadanie 
przystosowanie i oznaczenie chodników i dróg w mieście na potrzeby 
ścieżek rowerowych . Punkt drugi : wykreślić z załącznika 
inwestycyjnego zadanie przebudowa ulicy Jakuba Kołasa i w to miejsce 
wprowadzić zadanie przebudowa ulicy Sienkiewicza . Tutaj jeżeli chodzi 
o głosowanie to 2 radnych głosowało za wnioskiem , głosów przeciw nie 
było , 4 radnych wstrzymało się od głosu . Trzeci punkt wpisać do 
załącznika inwestycyjnego w pozycji 17 budowa linii oświetleniowej 
przy ulicy Filipczuka , wniosek został przyjęty , 5 radnych głosowało za . 
Tak jak powiedziałem to są suche fakty, jeżeli chodzi o komentarz do 
tego to myślę że będziemy rozmawiali bo nie zależnie od opinii komisji 
Polityki Gospodarczej , również właśnie wnioski tych poszczególnych 
komisji mogą być poddane pod głosowanie .                                                
Leonard Kulwanowski- Przewodniczący Rady - Proszę Państwa , więc 
po zapoznaniu się z treścią budżetu który otrzymaliśmy , po zapoznaniu 
się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku , z kolei po 
zaprezentowaniu opinii komisji Polityki Gospodarczej pozostaję nam w 
tej chwili po prostu zacząć rozmawiać. Otwieram dyskusję nad projektem 
budżetu .                                                                              Stanowisko 
Burmistrza Miasta do zgłoszonych wniosków załącznik nr 6.                                                                                                           
Bogusław Łabędzki – radny - ja chciałbym na chwile zwrócić Państwa 
uwagę na przynajmniej dwa wnioski które się tutaj pojawiają, przede 
wszystkim wniosek dotyczący dofinansowania Muzeum Kultury 
Białoruskiej . Ta sytuacja , odebrania możliwości dofinansowania kina 
spowodowała delikatnie mówiąc zamieszanie wokół tego problemu . 
Wiem skądinąd , że dzisiaj Dyrekcja jakby wycofuje się z potrzeby 
otrzymywania dotacji z Urzędu Miasta . Ale ja chciałbym zwrócić uwagę 
na problem kina . Kino generalnie w mieście jest potrzebne i mieszkańcy 
mówią o tym , no nie w tej formie w jakiej ono funkcjonowało do tej 
pory , ale czy nie można by było podjąć jednak rozmów z dyrekcją 
Muzeum nad tym żeby to kino jednak utrzymać, dlaczego ? Powody są 
dwa , przede wszystkim jeżeli zlikwidujemy w mieście kino to na prawdę 
odtworzenie czy stworzenie w przyszłości kina nowego będzie o wiele 
trudniejsze. W tej chwili jest program restrukturyzacji kina , który 
umożliwia istniejącym kinom , nie nowo powstającym tylko istniejącym 
już kinom , generalną modernizację ale także udział w programie 
udostępniania filmów , które nie były by jakimiś ogonami ,ale mogły by 
się wtedy odbywać w taki sposób , że kopia takiego filmu w wersji 
cyfrowej kosztuje tylko 200 euro natomiast kopia na  celuloidze  kosztuje 
2000 tys. euro i to obniża znacznie te koszty . Nowelizacja ustawy o 
wolontariacie umożliwi ą np. taką formę współfinansowania jak 
dofinansowanie czy tez udzielenie pożyczki inwestycyjnej na 



realizowanie zadań. . Może w tą stronę właśnie by pójść zachęcić jednak 
dyrekcje Muzeum by tak łatwo nie odpuszczała sobie tego kina , 
żebyśmy mogli je sobie zmodernizować , doprowadzić je do jakiegoś 
standardu powiedzmy europejskiego , no i żebyśmy nie musieli wozić 
dzieci do Białegostoku bo bilet wtedy nie kosztuje 11 zł tylko 11 zł plus 
przynajmniej 30 zł za dojazd . Także ja tutaj optuje jak gdyby za tym 
żeby jednak utrzymać tą dotacje natomiast rozpocząć też rozmowy na ten 
temat . Po drugie zachęcam państwa radnych do tego wniosku który się 
pojawił ze strony komisji Spraw Społecznych dotyczący szczepienia 
dziewcząt przeciwko rakowi szyjki macicy , ja wiem że jest to zadanie 
Państwa . Zadaniem Państwa jest też wiele różnych inwestycji których no 
niestety nie realizuje, realizujemy je my Samorządy . Wiem też że ten 
wniosek był złożony późno ale , proszę Państwa od razu się 
usprawiedliwiam , ja otrzymałem o tym informacje w poniedziałek 
.Komisja Spraw Społecznych obradowała we wtorek , gdybym otrzymał 
go wcześniej to na pewno bym wcześniej o ten temat bym się upomniał . 
Osoby które mnie o tym poinformowały , zwróciły moja uwagę ,że ja nie 
jestem pierwsza osoba która o tym słyszy , że SPZOZ wiedział o tym , że 
nie były jakby te działania podjęte wcześniej . Drugie co jest też istotne , 
jeśli Komisja Polityki Gospodarczej zauważyła że ten wniosek nie jest 
pewny , że komisja Spraw Społecznych nie zrobiła wszystkiego to proszę 
zauważyć że były dwa tygodnie na to żeby na komisji Spraw 
Społecznych zwrócić uwagę . Komisja Spraw Społecznych wiedziała co 
można jeszcze zrobić , gdybyśmy na prawdę wiedzieli wcześniej o tym to 
można byłoby ten problem opracować . Jeżeli my tego nie zapiszemy w 
budżecie to sami Państwo wiedzą jaki los ta inicjatywę może czekać . 
Jeżeli wpiszemy natomiast to zobligujemy chociaż komisję Spraw 
Społecznych żeby powiedzmy sobie do marca opracowała program 
szczepień i wtedy moglibyśmy ten temat podjąć.                                                             
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  proszę bardzo , czy 
radni mają jeszcze jakieś uwagi ?                                                                     
Zdzisław Wiatrowski – radny -  Panie Przewodniczący , Panie 
Burmistrzu , otrzymaliśmy stanowisko pana dot. naszych wniosków . Do  
szeregu wniosków które tutaj były zgłaszane pan Burmistrz się odnosi 
inne pomija milczeniem , w związku z tym ja mam pytanie w sprawie 
leżącej mi na sercu a mianowicie Ośrodka Młodzieży , które został 
zorganizowany przy Parafii Krzyża Świętego . Tam na ta działalność 
komisja zawnioskowała 35 tysięcy , tutaj w tym stanowisku pana 
Burmistrza na ten temat nic się nie mówi , w związku z czym, bym prosił 
Pana Burmistrza o jakąś informację w tej sprawie , o tym że ta inicjatywa 
i ta działalność jest bardzo potrzebna Pan Burmistrz mógł się przekonać 
naocznie będąc powiedzmy na inauguracji, potem tam w salkach tego 
ośrodka w związku z czym chciałbym prosić pana Burmistrza o 



informacje czy kwestia wsparcia finansowego dlatego ośrodka jest czy 
będzie przewidziana w projekcie budżetu .                                                         
Grzegorz Surel – radny - Panie Burmistrzu , Wysoka Rado , Panie 
Przewodniczący , ja chciałem zwrócić uwagę na wniosek , który 
wypłynął z Komisji Infrastruktury Komunalnej Samorządu to znaczy 
wykreślić z załącznika inwestycyjnego budowę ulicy Przytorowej na 
rzecz budowy innych ulic w mieście ponieważ ten wniosek nie był 
rozpatrywany przez Komisje Polityki Gospodarczej ja uważam że 
powinien on być poddany tym dwóm głosowaniom ponieważ ta ulica ma 
być budowana w przyszłym roku  i ona nie rozwiązuje żadnych ciągów 
komunikacyjnych . Koszt takiej ulicy załóżmy tam wynosi 650 tys zł i 
gdyby porównać załóżmy uliczki , które są pomiędzy ulica Lipową a 11 
Listopada gdzie budowana jest ulica Topolowa za sumę 108 tys zł , to 
tutaj można wykonać 6 takich uliczek . I to takich uliczek gdzie tam są 
mieszkańcy , gdzie są garaże , ja tylko daje taki przykład , a więc chodzi 
mi o poddanie głosowaniu tego wniosku . Druga rzecz to chodzi mi o 
budowę ulicy Spiralnej a więc żeby w przyszłym roku 2010 poddać 
budowie ulicę Spiralną natomiast ten wniosek nie został zaakceptowany 
przez Komisje Polityki Gospodarczej .Ja chciałbym przypomnieć że tam 
został założony projekt budowy nawierzchni ulicy Spiralnej w 2005 roku 
, już w 2007 roku mieszkańcy zawiązali komitet i  minął 2008 i 2009 r. a 
nadal tutaj obietnice nie są realizowane . W końcu w tym roku powinna 
być wykonana modernizacja ulicy Spiralnej i uważam że tym ludziom 
należy się ta ulica i w 2010 żeby skończyć , po prostu ująć w załączniku 
wykonanie inwestycji . Bielsk na przykład pozyskał na przyszły rok 7,7 
mln zł. na wykonanie kanalizacji deszczowych i kanalizacji sanitarnych . 
Brak w inwestycjach środków pochodzących z SKB dla poszczególnych 
ulic , no i jeżeli chodzi jeszcze o taką rzecz w budżecie , po prostu są 
niedoszacowania , a więc niedoszacowanie występuje załóżmy po stronie 
w dziale kultury i dziedzictwa narodowego i ja nie wierzę że Hajnowski 
Dom Kultury załóżmy nie ma wpływów z wynajmu sali . Teraz w 
gospodarce mieszkaniowej z tytułu sprzedaży lokali , mieszkań też 
występuje niedoszacowanie bo 470 tys. zakłada się podczas gdy już na 
tej sesji będzie to dochód sprzedaż lokali w granicach połowy tej kwoty , 
no i tutaj występuje zbyt duża dotacja do Hajnowskiego Domu Kultury a 
więc mieliśmy w 2008 roku 630 tysięcy , na 2009 rok było zaplanowane 
705 tysięcy i dalej 800 tysięcy na przyszły rok , więc skąd te nakłady się 
biorą bo jeżeli porównać Hajnowski Dom Kultury z Bielskim Domem 
Kultury gdzie tam jest załóżmy więcej imprez organizowanych , jest 
więcej zespołów i tam są mniejsze nakłady natomiast my forsujemy 
większe nakłady i dlaczego tak jest ? A więc to by było tyle.                                                                                           
Eugeniusz Bołtromiuk – radny - ja bym chciał zadać kilka pytań na temat 
wniosków Komisji Spraw Społecznych w sprawie szczepień , koszt 



jednego szczepienie można uzyskać za około 300 złotych , później 
ewentualnie jeszcze dodatkowo na przykład pogadanki dla rodziców .Z 
tym , że ja czytam tutaj stanowisko pana Burmistrza , na pewno to 
wymaga trochę czasu , przygotowania ale , praktycznie później trzeba 
zacząć szczepień zważywszy na kalendarz szczepień w kwietniu 
najpóźniej , drugie szczepienie jest w maju , nie można tego odkładać na 
czerwiec i dopiero następne trzecie szczepienie było by w zasadzie w 
październiku, także to trzeba wziąć pod uwagę takie stanowisko i mi się 
wydaje że pan burmistrz zabezpieczył te środki w rezerwie celowej to 
one są chyba te środki także nie może chyba bez naszej wiedzy do czasu 
rozstrzygnięci tego nimi rozdysponować . Jestem jak najbardziej za 
zabezpieczeniem tych środków . Także przy marcowych szczepieniach 
można uzyskać nie 500 złotych co jest aktualne ale 300 złotych , ja się 
dowiadywałem u przedstawicieli medycznych .                                                                                           
Grażyna Dymińska – radna - Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , skoro tak wiele dywagacji budzą te szczepienia to chyba 
na dzień dzisiejszy mamy informację jak wielka jest populacja dziewcząt 
w wieku 11 lat czy w wieku 12 lat na terenie miasta Hajnówka. To chyba 
nie jest bardzo skomplikowane zadanie i nie wymaga długiego czasu . 
Wystarczy moim zdaniem godzina , dwie nie więcej żeby sprawdzić jak 
wielka jest ta populacja na terenie naszego miasta . Mamy spis ludności , 
mamy spis mieszkańców . Szkoły też prowadzą statystyki więc myślę , 
że nie ma problemów , ta liczba jest już nam znana , bo od wniosków 
komisji do dnia dzisiejszego minęło już dużo czasu żeby móc się tą 
sprawa zainteresować , a w ślad za tym wiedząc jakiego to rzędu koszty 
są to żaden problem przeliczyć i być może te 100 tys. zł.  które 
zawnioskowała komisja spraw społecznych może to być nawet za dużo w 
aspekcie kupowania szczepionek  hurtem . Może to chodzi o mniejszą 
nawet kwotę ale tą sprawą już można się było zainteresować . Myślę 
skoro taki wniosek padł , no chyba że nie chciało się za bardzo tego 
wniosku realizować i będziemy grać na zwłokę , żeby go oddalić a potem 
może ktoś zapomni .  Druga   sprawa , ja chciałam spytać Pana 
Burmistrza bo co prawda po stronie dochodów widzę zmniejszenie 
dotacji na opiekę społeczną a za tym jest ona zmniejszona po stronie 
wydatków , ale czy ta kwota wystarczy ? Bo no nie wiem czy w naszym 
mieście jest coraz lepiej w tym zakresie jeśli chodzi o zasiłki i o pomoc 
społeczną dla ludzi którzy są coraz biedniejsi ? Czy jest to też odwrotna 
sytuacja i tych zasiłków będzie trzeba coraz więcej ? Być może są jakieś 
przepisy , które ograniczają możliwość przyznania takich zasiłków ale ta 
ilość środków przekazana na wydatki no w stosunku do roku ubiegłego 
jest znacząco mniejsza , i chciałam jeszcze spytać w zakresie promocji 
tam jest 77 tysięcy przeznaczone na organizacje forum gospodarczego , 
jak długo to forum będzie trwało ? Jakie są oczekiwane efekty z tego 



tytułu ?                                                                                                   
Ryszard Sokołowski – radny - Panie Przewodniczący , Panie        
Burmistrzu , Wysoka Rado, ja chciałbym się odnieść do spraw 
przedstawionych tutaj przez pana radnego Surela , odnośnie ulicy 
Krzywej i jakie będzie stanowiska pana przewodniczącego , będziemy 
ten wniosek głosować czy nie ? Ale chciałbym wrócić i przypomnieć 
państwu , że sprawa ulicy Krzywej była omawiana na sesjach 
niejednokrotnie , wracał ten temat odnośnie przestawienia słupów , 
wywłaszczenia  działki  itd.i w końcu gdy doczekaliśmy się możliwości 
realizacji tej inwestycji , zaspokojenia potrzeb to wniosek jest inny . 
Dochodzi tu też o kwestia odśnieżania czy wjechania jakiegokolwiek 
sprzętu . Apelowałbym silnie aby to co zostało zaplanowane a więc ulica 
Krzywa i Przytorowa utrzymały się w budżecie i były realizowane w 
2010 roku .                                                                                                           
Wiktor Dzik – radny -  czuję się w obowiązku powiedzieć jeszcze coś na 
temat ulicy Krzywej i Przytorowej . Nie będę się powtarzał , wielokrotnie 
tutaj mówiłem na ten temat . Tak naprawdę to bardzo się dziwie koledze 
radnemu , który praktycznie rzecz biorąc już patrząc w perspektywie na 
przód strzela sobie gola . Dlaczego ? Dlatego że tam przede wszystkim w 
80 % to są garaże ponieważ to był teren kolejowy , które pobudowali 
sobie kolejarze . Kolejarze natomiast mieszkają z tej strony ulicy akurat 
tam bliziutko gdzie kolega. Ale to dotyczy w małym stopniu. Nie podoba 
mi się , nie eleganckie może zachowanie radnego - w ten sposób ,że 
ludziom którzy mieszkają w blokach nie należą się garaże . Kolego 
Grzegorzu to są ludzie ! Ja już mówiłem Dzika od tego może Pan 
odliczyć . Człowiek który ma prywatny dom , nie zazdroszczę broń boże 
w żadnym wypadku przyszło mi się mieszkać w bloku , przeciętna jego 
działka proszę pana ma 600 metrów kwadratowych czyli 6 arów a 
człowiek który mieszka w bloku zajmuję wie pan co najmniej 5 razy 
mniej powierzchni , nawet doliczając ten garaż proporcjonalnie rzecz 
biorąc wszystkie media trzeba doprowadzić do tych 600 metrów 
kwadratowych zgadza się Pan z tym tj. energię elektryczną drogi , wodę 
wszystko . Dlaczego Pan traktuje tych ludzi z bloku jak ludzi z niższych 
kategorii ? Dlatego że zazwyczaj są biedniejsi , mówię zazwyczaj , nie 
koniecznie zawsze . Przypomina mi się w tej chwili pewien kawał o 
uczniu który wyszedł z klasy , bo w klasie puścił bąka i spotyka go 
dyrektor na korytarzu i mówi synu a co ty robisz na korytarzu? 
Odpowiada mu uczeń no nie wiem gdzie tu sens i logika oni zostali w 
smrodzie a ja chodzę po świeżym powietrzu . Tak samo ja już innych 
argumentów nie podaje , że to jest razem i ulica Krzywa i Przytorowa.                                                           
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - przepraszam , czy ten 
dowcip i będzie dalej kontynuowany ?                                                 
Grzegorz Tomaszuk – Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej -



ja chciałbym taki formalny wniosek złożyć żeby tak nie skakać z 
wniosku na wniosek , tak na różne tematy tylko Pan Przewodniczący 
poddaje pod głosowanie tak jak tutaj pierwszy wniosek o te 10 % i 
wówczas na temat tego wniosku można tez dyskutować, kilka słów , 
pytań i komentarzy , bo szkoda czasu po prostu .                                                                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - więc mamy wniosek 
formalny , ja osobiście planowałem to troszkę inaczej , chciałem by 
zgodnie z naszą zasadą państwo mogli się wypowiedzieć na różne tematy 
związane z budżetem miasta , nie koniecznie trzymając się tutaj tych 
wniosków przygotowanych . Skoro w tej chwili jest wniosek formalny 
uważam że będzie lepiej bo on nam porządkuje pewne sprawy . Poddaje 
pod głosowanie wniosek złożony przez Pana Tomaszuka . Stwierdzam , 
że jednogłośnie /21 osób za/ przyjęło ten wniosek i teraz będziemy 
działali zgodnie z tym wnioskiem . Więc w takim razie wnioski Komisji 
Spraw Społecznych , które były opiniowane też przez Komisje Polityki 
Gospodarczej . Pierwszy wniosek : zwiększyć o 10 % w stosunku do 
roku 2009 środki wymienione w załączniku nr 5 , pozycja 10 pod nazwą 
upowszechnienie kultury fizycznej i sportu poprzez prowadzenie zajęć 
sportowych w sekcjach : judo , kulturystyka lekkoatletyka , piłki 
siatkowej młodzieży , piłki siatkowej . Komisja Polityki Gospodarczej 
zaopiniowała pozytywnie wniosek , Burmistrz Miasta nie zajął 
stanowiska , pozostawiając decyzję Radzie Miasta . Czy są w tej chwili 
jakieś uwagi dotyczące tego pierwszego wniosku ? Wiesław Rakowicz – 
radny - nie tyle uwagę co pytanie do Pana Burmistrza - czy jesteśmy 
przygotowani na to że zjemy ogólną rezerwę, bo może się tak dziwnie 
ułożyć , chociaż ja wątpię ale warto o tym powiedzieć, bo mamy sposób 
znalezienia kwoty na to ,proszę popatrzyć ile razy ta rezerwa występuję, 
żebyśmy też nie popadli ze skrajności w skrajność przegłosujemy i zaraz 
będziemy rezerwę zmniejszać, lub wycofywać się i robić z siebie ludzi 
takich troszkę mało odpowiedzialnych . Proszę zwrócić uwagę , że 
wnioski , które wpłynęły zabezpieczamy de facto tą rezerwę likwidując ją 
.                                                                                                                    
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - podzielam obawy jeżeli z 
rezerwy ogólnej na tym wniosku by się poprzestało no to jeszcze by 
można było przemilczeć .                                                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy są jeszcze jakieś 
uwagi i pytania związane z tym pierwszym wnioskiem ? Nie widzę nie 
słyszę a zatem przystępujemy do głosowania . Radni głosowali w 
następujący sposób 21 osób było za przyjęciem wniosku, przeciw nie 
było i nikt się nie wstrzymał a zatem stwierdzam że wniosek               
przeszedł .W głosowaniu udział wzięło 21 radnych . Drugi wniosek - 
przeznaczyć środki w wysokości 35 tys. złotych na działalność ośrodka i 
muzeum kultury białoruskiej i 35 tys. złotych na działalność katolickiego 



centrum kultury. Komisja Polityki Gospodarczej nie zaopiniowała 
wniosku , Burmistrz Miasta nie zajął stanowiska , proszę bardzo czy są 
jakieś pytania związane z tym wnioskiem.                                                                                             
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - ja rzeczywiście nie zająłem 
wcześniej stanowisk ale w związku z zapytaniami jakie w czasie 
dzisiejszej sesji w tej sprawie były zgłoszone to informuję jak sprawa się 
ma. W przypadku Muzeum i Ośrodka Kultury Białoruskiej, te pieniądze 
były przeznaczane na prowadzenie kina, co do kina to ja chciałbym 
poinformować że wycofanie naszego dofinansowywania nie oznacza że 
jakiegokolwiek urządzenia techniczne będą demontowane, tam nadal 
można seanse wyświetlać być może studyjne być może jeszcze inaczej , 
natomiast to co Pan radny Łabędzki mówił , że gdzieś można pozyskać 
ogromne pieniądze po to by standard tego kina podnieść to było by 
wspaniale ale na dzisiaj jest jak jest.                                                                                                
Bogusław Łabędzki – radny - ale czy nie można podjąć jakichś rozmów ?                                                                                                   
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - to nie przeszkadza żeby zgłębiać 
temat i jeżeli są jakieś możliwości to dobrze. . Od razu równoległy 
wniosek chodzi o następne 35 tysięcy złotych na działalność 
Katolickiego Centrum Kultury, otóż jest dużo w mieście takich inicjatyw 
obok tego przy innych parafiach są inaczej być może nazywane ale 
działają ośrodki grupujące młodzież . Jeżeli byśmy się decydowali tutaj 
na wsparcie konkretne w formie dotacji to musielibyśmy być w porządku 
i pamiętać również o innych centrach w Hajnówce  , poza tym to centrum 
może startować do konkursu i takie konkursy przecież już są ogłaszane i 
będą następne w związku z tym jest to sprawa otwarta, czyli mówiąc 
krótko na dzisiaj nie widzę takiej możliwości.                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania . Informuję że 
radni głosowali w sposób następujący: za oddano 7 głosów, przeciw 12 i 
wstrzymały się 2 osoby . Zatem stwierdzam że wniosek został 
odrzucony. W glosowaniu udział wzięło 21 radnych . Wniosek nr 3 - 
zabezpieczyć środki w wysokości 100 tys. złotych na szczepionki 
przeciwko rakowi szyjki macicy dziewcząt . Komisja Polityki 
Gospodarczej nie zaopiniowała wniosku, Burmistrz zajął stanowisko 
negatywne podając uzasadnienie w piśmie które radni otrzymali . Czy są 
jakieś pytania związane z tym wnioskiem ? Grzegorz Tomaszuk – 
Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej -  wracając do opinii 
Pana Burmistrza to nie to  , że nie zajął stanowiska , czy negatywnie 
zajął, tylko Pan Burmistrz proponuje żeby do sprawy wrócić po 2-3 
miesiącach, wyraźnie jest taka propozycja do Wysokiej Rady skierowana 
i ja też bym proponował żeby Rada zaakceptowała tą właśnie propozycję 
Burmistrza a uzasadniam to tym że są doświadczenia z Bielska 
Podlaskiego bardzo negatywne . Otóż w roku ubiegłym Rada też 



przeforsowała te szczepienia. Burmistrz mówi , że to nie on szczepi to 
radni szczepią, radni że tak powiem zmusili, wprowadzili poprawkę do 
budżetu i radni szczepili w roku ubiegłym . W tym roku nie szczepili już 
bo coś się nie udało . Na rok 2010 w przyszłym budżecie zaproponowali 
ale w czasie głosowania ten wniosek przepadł .Czyli zmarnowano 
pieniądze w roku 2008 , jednorazowo zaszczepiono pewną populację 
dziewcząt i tego nie robiono w następnych latach po prostu i tu trzeba by 
tego uniknąć . Jeżeli tą decyzję podejmiemy a podejrzewam , że jak 
podejmiemy to będzie to decyzja jednorazowa tylko na ten rok a na 
przyszły rok i następne  natomiast nie będzie żadnej strategii. Tutaj były 
pytania odnośnie populacji po wczorajszych faktach w TVN ja 
podejrzewam , że nie będzie chętnych do szczepienia, dlatego że tu nie 
chodzi o to jaka populacja ,  tylko zgoda rodziców musi być. Wczoraj 
przedstawiono to w ten sposób , że firmy farmaceutyczne w związku z 
tym że budżet Państwa się kręci wokół samorządu ,  docierają do 
samorządu i samorządy w różny sposób przeforsowują w budżecie swoje 
pieniądze na te szczepionki. Nie urażając tutaj lekarza rodzinnego , też 
docierają do lekarzy rodzinnych , były przykłady wczoraj podane właśnie 
na pewno państwo oglądaliście były rozmowy z lekarzami rodzinnymi , 
zapytano konsultanta o skuteczność tej szczepionki, powiedział że o tym 
będzie wiadomo za 40 lat bo mamy doświadczenie kilkuletnie dopiero . 
Szczepienia rozpoczęto  kilka lat temu i nikt nie daję gwarancji że ta 
szczepionka jest szczepionką skuteczną. Także ja bym ostrzegał , że tak 
powiem przed takim pochopnym podejmowaniem i wydatkowanie 
publicznych pieniędzy tym bardziej że takich programów 
profilaktycznych jest więcej, można jeśli się ma pieniądze zafundować 
szczepienie przeciwko grypie na przykład, chętnie poszczepimy właśnie 
naszych mieszkańców, natomiast skuteczniejsze metody jeżeli chodzi o 
raka szyjki macicy są badania profilaktyczne jeśli chodzi o cytologie 
niestety nasze kobiety nie korzystają z tych badań, 1/3 tych kobiet 
korzysta z tych badań 2/3 w ogóle nie chodzi do ginekologa pomimo tego 
że NFZ refunduje te badania .Temat jest ważny temat wymaga że tak 
powiem dogłębnego zbadania, tylko nie może być, to musi być po 
gospodarsku , ktoś tu powiedział, i może to być zgłaszane jako ważny 
problem , jako poprawka do budżetu .Czyli to powinno wrócić do 
komisji Spraw Społecznych , mamy pewne doświadczenia są fachowcy, 
tylko też nie za bardzo w tych fachowców wierzyć  trzeba bo są różne że 
tak powiem powiązania .Za 2-3 miesiące tak jak Burmistrz proponuje do 
tego tematu wrócić.                                                                                         
Wiktor Sacharczuk –radny - zastanówmy się  ,chcemy tych szczepionek , 
gminy płaciły za nie nawet po 1000 zł i więcej, kiedy radny Bołtromiuk 
się dowiadywał i po 300 złotych .Moim zdaniem to korzystniejsze było 
by stworzyć listę chętnych bo wiadomo że nie są to szczepienia 



obowiązkowe i nikt nikogo nie zmusi do szczepienia , przecież to i tak z 
rezerwy budżetowej i po opracowaniu , stworzeniu list chętnych możemy 
wówczas wystąpić wiedząc już ile pieniędzy i ile osób i będzie to 
odpowiednia suma i odpowiednia ilość chętnych. Eugeniusz Bołtromiuk 
– radny -  ja chcę powiedzieć , że przy żadnym moim działaniu nie mam 
żadnej gwarancji, lecząc katar nie wiem czy to się nie skończy 
zapaleniem płuc , tak samo chirurg szyjąc palce. TVN czy inne stacje 
podają że ktoś szyje palce, wyrywa ząb i umiera .To są takie               
przykłady .Chcę jeszcze zdementować nikt do mnie nie dotarł a cytologia 
wykrywa już przypadki nowotworów . Według Ministerstwa Zdrowia ja 
opieram się o szczepionkę zarejestrowaną w Polsce to są szczepionki 
zalecane , dopuszczone do użytku, a co do ceny to potwierdzam , cena 
jednej szczepionki przy masowym kupowaniu przynajmniej przy 50 
sztukach a u nas jeszcze więcej jest 310 jest mniejsza.                                                                   
Grazyna Dymińska – radna - proszę państwa myślę że łatwo można 
policzyć , nie mamy więcej niż dwóch oddziałów w każdej szkole 
podstawowej .Szczepionka dotyczy populacji dziewczynek w wieku 11-
12 lat więc nie na obydwa lata tylko powinniśmy się nastawić na jeden 
rocznik,  jeden rocznik -11 lat - załóżmy, więcej oddziałów niż 2 w 
szkole podstawowej nie ma prawda? Czyli mamy 3 szkoły duże po 2 
odziały czyli sześć oddziałów siódmy odział w 3 razy max 30 osób nawet 
tego nie ma , to jest 200 dzieci łącznie przy założeniu 160 max dziewcząt 
i przy założeniu po 400 zł na szczepionkę to 1000 tys. powinno nam 
wystarczyć  , więc żaden problem jeśli te 100 tys. w dniu dzisiejszym 
zapiszemy na te szczepienia , na razie z rezerwy ogólnej zabraliśmy 137 
tysięcy 500 zł zostaje nam tyle , że jeszcze jest w granicach opisanych w 
ustawie . Zapiszmy te 100 tysięcy   zł. dzisiaj , jeśli nam z tego zostaną 
środki , przecież my co sesję przenosimy z paragrafu na paragraf żaden 
problem . Jeśli zapiszemy te środki na szczepienie to już będziemy mieli 
pewne że te szczepienia się odbędą , w jakiej skali ?   Odpowie nam 
społeczeństwo , wtedy najwyżej te 50 tys. nawet przeniesiemy na inne 
zadania.                                                                                                  
Eugeniusz Saczko – radny - jeśli można też w tej kwestii, bo 
dyskutowaliśmy na komisji jak państwo tam widzicie to 7 z nas było za i 
0 było przeciw i 0 wstrzymało się od głosu . Natomiast tak jak Pan radny 
Łabędzki powiedział byliśmy w tym momencie zaskoczeni tak jak pan 
Łabędzki tak samo chyba i my wszyscy po dzisiejszej dyskusji i po 
rozmowach dzisiejszych z lekarzami hajnowskimi  , ale nie tylko bo ja 
rozmawiałem też z innymi lekarzami myślę  , że bardzo rozsądnym 
podejściem jest odłożenie tego tematu na 2-3 miesiące . Tutaj chciałbym 
prosić o wyjaśnienie Pana Burmistrza bo to nie chodzi o to aby odłożyć 
temat i za 3 miesiące zacząć o tym rozmawiać, tylko moim zdaniem 
komisja Spraw Społecznych powinna przez te 2-3 miesiące dopracować 



czy opracować konkretny program na te szczepienia . Proszę państwa tą 
szczepionką można szczepić nie tylko dziewczynki ale chłopców też .W 
pewnym momencie zastosowanie tej szczepionki nic nie daje my na 
przykład mówiliśmy o klasie trzeciej gimnazjum być może dla 
niektórych będzie to już za późno, być może trzeba wrócić do klasy 6 
szkoły podstawowej, a więc tutaj tych niewiadomych jest bardzo wiele i 
warto naprawdę się nad tym problemem zastanowić . Padały takie głosy 
czy dla wszystkich , czy uzależnić dofinansowanie od dochodu czy dla 
wszystkich czy nie . Może zrobić ankietę wśród rodziców czy są tym 
zainteresowani a więc tutaj na prawdę pracy dla komisji spraw 
społecznych byłoby na prawdę dużo . Jeszcze jedna uwaga to co pani 
radna Dymińska powiedziała te pieniądze zostają w tym samym 
paragrafie w którym teraz są i w rezerwie ogólnej więc jeżeli będzie sesja  
kwietniowa lub marcowa i opracujemy dobry program to wtedy możemy 
te pieniądze przeznaczyć po prostu na to szczepienie , nie ma żadnego 
problemu, bo tych pieniędzy na dzień dzisiejszy nigdzie nie odkładamy , 
nie przeznaczamy na żaden inny cel ,one tam zostają i na pewno one 
sobie spokojnie przez 2-3 miesiące czy nawet do kwietnia poleżą, ale pod 
jednym warunkiem , to nie musi być komisja, może powołamy jakiś 
zespół, gdzie będą specjaliści i naprawdę opracujemy dobry program , 
który miałby szanse na realizacje w następnym roku . Natomiast 
opisywanie w tej chwili kwot, ja na dzisiejszy dzień uważam że jest to za 
wcześnie , natomiast stanowczo bym protestował, że odkładamy ten 
problem . Komisja Spraw Społecznych powinna do tego przysiąść zaraz 
po 14 stycznia jak minie okres wszystkich świąt.                                                        
Grażyna Dymińska – radna - ja optowałabym  za wskazanie konkretnego 
paragrafu po to że właśnie wskazanie konkretnego paragrafu zobliguję 
nas do pracy nad tym problemem i go nie prześpimy i nie przeczekamy . 
Natomiast jeżeli w rezerwie ogólnej to zostawimy raptem wyjdzie coś 
innego , okaże się że jest bardziej pilne chociaż nie koniecznie i problem 
może być przespany . Dlatego właśnie optowałam za wskazaniem tych 
środków w konkretnym paragrafie szczepienia i na ten konkretny cel , 
żeby on nie był przespany i przegadany za jakiś czas.                                                        
Andrzej Popow – radny - chcę coś powiedzieć na ten temat , uważam że 
problem rzeczywiście jest ważny jak najbardziej , tylko mi się nie podoba 
forma i wszystko to o czym się mówi .  Dlaczego wszystko przeznaczyć 
na ten rok dla tych dziewcząt? To jest bez sensu . Jeżeli chcemy 
cokolwiek zrobić dobrego dla przyszłości naszych dziewcząt i naszego 
przyszłego społeczeństwa należało by opracować taki program wieloletni 
. To nie jest tak , że my teraz mamy dać pieniądze , na coś i nie wiemy  
na co w sumie .Bo nie wiemy po co i na co .Ile ma być tych szczepionek  
i za 200 czy 300 zł ? .Żeby rozwiązać te wszystkie niejasności powinien 
być powołany jakiś zespól , który  podejmie się opracowania programu 



wieloletniego w oparciu o opinie specjalistów ginekologów, nie lekarzy 
rodzinnych nie lekarzy chirurgów tak jak tutaj ja, tylko lekarzy 
ginekologów . Słuchajcie te szczepionki z jednej strony mogą pomóc a z 
drugiej strony mogą zaszkodzić, nawet te szczepionki stosowane w 
chorobach zakaźnych okazuję się , że po wielu latach też szkodzą, 
Bogusław Łabędzki – radny -  Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu 
, Wysoka Rado , z jednej strony pan radny mówi , że jako chirurg może 
wypowiadać się w imieniu specjalistów natomiast zaraz serwuję nam 
specjalistyczną opinię o tym , że szczepionki z jednej strony mogą pomóc 
z drugiej mogą zaszkodzić. Tu trzeba się trzymać jakiejś utartej tezy. 
Faktycznie jestem nauczycielem nie jestem specjalistą od szczepionek , 
pan dyrektor też zasugerował , że nie koniecznie opinii specjalistów 
należy wierzyć, może rzeczywiście oprzeć się na opinii         tvn ? Proszę 
państwa składając ten wniosek ja wcale nie twierdziłem , że to ma być 
jednorazowy projekt, myślę że to powinno być cykliczne działanie, co 
roczne , ale jeszcze mówię, po pierwsze kiedy zapiszemy te pieniądze 
konkretnie na ten cel to będziemy musieli potem , przez te 2-3 miesiące 
zmierzać do tego żeby go zrealizować. Przez te miesiące możemy także 
popracować nad wieloletnim programem , nic tutaj naprawdę nie stoi na 
przeszkodzie. Pieniądze raz na jakiś cel przeznaczone zobligują nas do 
działania.                                                                                                 
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - ja wcześniej miałem możliwość 
zapoznania się z tym jak to było w sąsiednim mieście Bielsku Podlaskim, 
uważam że powinniśmy uniknąć tego co tam się stało, czyli dużo osób z 
tego wyłamało się nie miało to charakteru powszechnego i żebyśmy nie 
znaleźli się za rok w takiej samej sytuacji , że ta inicjatywa była dostępna 
tylko dla jednego rocznika i że się ona nie utrzymała . Zwróciłem się do 
wysokie rady z takim stanowiskiem , że po przeprowadzeniu analizy i po 
wypracowaniu na jej podstawie właściwej decyzji można by było do 
tematu powrócić., jeżeli coś się zapiszę nie słusznego do budżetu , nie da 
się zrealizować rzeczy nie możliwych , to nie sztuka policzyć ile tych 
dziewczynek jest ale już tu specjaliści od medycyny ,nie tej obecnej ,już 
mają inne zdanie w tej sprawie, rzeczywiście tak wielu tu wskazywało, 
proszę żeby zawiązała się jakaś grupa , która zechciałaby na ten temat 
popracować zebrać wszystkie potrzebne informacje . Ja tym tematem się 
trochę interesowałem nie jako medyk ale są kraje , które nie znają już u 
siebie tej choroby , dochodzili do tego szczepionkami i szeroko 
wykrojona profilaktyką . Proponuje , to najwłaściwsza będzie Komisja 
Spraw Społecznych gdyby tym się zajęła i jeśli sprawi się szybko to 
będziemy mogli do tematu szybko powrócić.                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy ewentualnie są 
jeszcze jakieś uwagi ? Wydaję mi się że chyba wyczerpaliśmy na ten 
temat bo już tutaj zaczynamy po prostu o tym samym mówić , jedna 



osoba popiera drugą .Proszę państwa przejdźmy zatem do głosowania                                                            
Grzegorz Tomaszuk – Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej - 
ja mam jeszcze wątpliwości co do stanowiska burmistrza bo nie czujemy 
się pewni czy do tego tematu wrócimy też uważam że należy wrócić, 
natomiast jak to ująć , teraz przy tym budżecie czy oddzielny wniosek 
jakiś?  Czy wystarczy że tak powiem zobowiązanie burmistrza że 
wracamy do tego tematu? Miejmy gwarancję, bo wszyscy radni mówili o 
tym że za 2-3 miesiące trzeba wrócić. Będąc przy głosie ja składam 
jeszcze taki wniosek formalny , żeby wystąpić do Pani minister żeby na 
ten temat się wypowiedziała jako urzędnik państwowy zapytać o plany 
bo niektóre kraje rzeczywiście finansują to z budżetu państwa , możliwe 
że my zaplanujemy coś a możliwe że tu państwo zaplanuje szczepienia 
obowiązkowe na przykład , trzeba zapytać się też o skuteczność ? Żeby 
nie słuchać tylko w tvn opinii różnych specjalistów tylko żeby mieć 
dokument urzędnika państwowego na ten temat , żeby rada miała 
podkładkę i ja proponuję żeby to poszło do Ministerstwa Zdrowia .                                                                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - Proszę Państwa wydaję 
mi się że ten głos w tej dyskusji mieści się w tych wszystkich uwagach 
jakie tu już były , kolega Saczko mówił o tym że popierając stanowisko 
pana burmistrza który mówi o tym że odkładamy , analizujemy , 
bierzemy to wszystko pod uwagę, radny dodaje  jeszcze przejdźmy do 
fachowców wystąpmy do Ministerstwa Zdrowia i tak dalej czyli w ciągu 
3 miesięcy uważam że powinniśmy zrobić wiele , ten temat stał się dla 
nas nie takim jak do tej pory że mamy tak ogromna ilość wątpliwości że 
trudno nam coś powiedzieć. Wiemy że wniosek pana Łabędzkiego jest 
wnioskiem naprawdę potrzebnym , mądrym tylko że ma w tej chwili 
wiele po prostu wątpliwości , mamy wszyscy te wątpliwości dlatego tez 
wydaje mi się chyba sprawa jest jednoznaczna , przystąpimy do 
głosowania i pamiętajmy o tym że komisja Spraw Społecznych po prostu 
przyjmie na siebie obowiązek w różny sposób znaleźć najlepsze 
rozwiązanie . Przystępujemy do głosowania nad tym wnioskiem , 
Informuję że radni głosowali w następujący sposób : za były 4 osoby , 
przeciw było 12 i wstrzymały się 4 osoby , zatem stwierdzam że wniosek 
został odrzucony .W glosowaniu udział wzięło 20 radnych 
Przystępujemy do następnego wniosku , jest to wniosek 4 komisji Spraw 
Społecznych - wykreślić zadanie pod nazwą przygotowanie projektu 
technicznego fontanny miejskiej oraz opracowanie dokumentacji 
projektowej przebudowy parku miejskiego , przypominam że Komisja 
Polityki Gospodarczej zaopiniowała negatywnie wniosek , Burmistrz 
wyraża opinię negatywną. Czy mamy jakieś pytania , uwagi ? Nie           
widzę ,  zatem przystępujemy do głosowania . Informuję , że radni 
głosowali w następujący sposób : za przyjęciem była 1 osoba , przeciw 
było 17 osób, wstrzymały się 2 osoby a zatem stwierdzam że wniosek 



został odrzucony. Głosowało 20 radnych . To był ostatni wniosek 
Komisji Spraw Społecznych .Teraz wnioski Komisji Infrastruktury 
Komunalnej Samorządu, pierwszy - zwiększyć wydatki działu 926 
Kultura Fizyczna i Sport rozdz.92604 paragraf 4210, zakup materiałów i 
wyposażenia o 5 tys złotych na za .Przypominam że komisja Polityki 
Gospodarczej nie zaopiniowała wniosku , Burmistrz zajął stanowisko 
negatywne .Czy ktoś ma jakieś uwagi ? Nie widzę a zatem 
przystępujemy do głosowania ,. Informuję , że radni głosowali w 
następujący sposób : za nie było głosów, przeciw było 16 głosów i 
wstrzymały się 4 osoby zatem stwierdzam że wniosek został odrzucony .   
Głosowało 20 radnych .  Wniosek nr 2 -zwiększyć o 5 tys. środki 
wymienione w załączniku nr 5 - była już tu opinia komisji Polityki 
Gospodarczej że dalej idącym wnioskiem był wniosek Komisji Spraw 
Społecznych zwiększenie o 10 % tym bardziej  , że obejmował wszystkie 
dyscypliny sportowe , wszyscy radni zadecydowali że o 10 % podnoszą 
koszta funkcjonowania tych dyscyplin . Więc nie głosujemy go w 
związku z tym wniosku nr 2 i nr 3 . Przechodzimy do wniosku nr 4 do 
zadań inwestycyjnych - przebudowa ulicy Spiralnej z kosztem 200 tys zł. 
, przypominam że Komisja Polityki Gospodarczej zaopiniowała wniosek 
negatywnie , Burmistrz Miasta wyraża opinie negatywną , proszę bardzo 
jakie są pytania ? .                                                                                           
Mikołaj Szarejko – radny -  ja mam pytanie, bo tutaj Pan Burmistrz zajął 
stanowisko i właśnie chciałem się spytać jaka jest szansa w procentach , 
czy tak w ogóle ta ulica pomimo  , że nie jest w załączniku może być 
wykonana . Tam obok też inne ulice będą robione , być może zasadnym 
by było właśnie znalezienie tych pieniążków i tą ulice jednak zrobić .                                                                                                                     
Anatol Ochryciuk – radny -  tak jak próbowałem , zawrzeć w moim 
stanowisku potwierdzam , że w tegorocznym projekcie budżetu zawarta 
jest budowa szeregu ulic , w tym przebudowa ulicy Słomianej więc 
sięgającej ulicy Spiralnej .Nasz wniosek do rządowego programu na 
przebudowę ulic został przyjęty pozytywnie , więc będą tam w tej 
okolicy trwały roboty remontowe i było by dobrze mieć w tymże czasie 
przygotowaną ulice Spiralną . Wyrażam nadzieję , że po procedurach 
przetargowych zaistnieje możliwość zapisania do załącznika 
inwestycyjnego tej ulicy ale musimy wstrzymać się jeszcze z 2-3 
miesiące , myślę że potem już będziemy wiedzieli o pełnej możliwości . 
Dzisiaj jeżeli byśmy już wpisywali to nie mielibyśmy zbilansowanego 
naszego funduszu inwestycyjnego gdyż w sumie przekroczylibyśmy 
wartości wynikające z kosztorysu inwestorskiego.                                                    
Grzegorz Surel – radni - jeżeli chodzi o ulice Spiralną to należy przerwać 
te obietnicę i podjąć decyzje na dzisiejszej sesji , ponieważ mieszkańcy 
cały czas borykają się i od 5 lat występują z propozycja budowy tej         
ulicy . Od 2007 roku mieli już obiecane że ta ulica powstanie , wystąpili 



tez z pismem do radnych Szarejki , Bołtormiuka , Ostapczuka , Masajło , 
Surel a więc do radnych  z okręgu o poparcie tej ulicy . No i w dalszym 
ciągu ona była nadal obiecana natomiast teraz nie jest ona ujęta w planie 
inwestycyjnym na rok 2010 , być może wypowiedzą się jeszcze 
mieszkańcy tej ulicy .                                                                 
Mieszkaniec Miasta - Panie Burmistrzu jesteśmy zbulwersowani pana 
postępowaniem , byliśmy u pana może ze 3 razy , niech pan przypomni 
sobie to co pan nam obiecał . Pan powiedział tak , w pierwszej kolejności 
będzie robiona ulica Odległa a potem nasza. Ja się pytam gdzie są            
słowa ? Tak być nie powinno , sprawa pierwsza , sprawa druga: Czy 
może być że w XXI wieku ludzie chodzili w butach filcowych , 
rybackich po podwórku ? Panie burmistrzu daj pan jakąś komisję od 
siebie , ja jutro przyjadę wypożyczonym samochodem, zawiozę niech 
zobaczy, u nas posesję są zalane , tak być nie powinno , u nas nikt nie 
trzyma ziemniaków w piwnicach , u nas piwnice są zalane dlaczego tak 
się dzieje ? Dzieję się tak dlatego że tak , jak tu do pana burmistrza 
przyjdziemy z pretensja to dobra przywiozą piach , wysypią i pojechali . 
W porządku ulica jest podwyższona ale wszystkie posesje są zalane , czy 
to tak w XXI wieku w mieście powinno być? Czy to skończy się na 
obietnicach? Pierwsza miała być Odległa a potem nasza a tu dalej nie 
wiadomo co nie wiadomo jak . Ja się nie zgadzam tu z przedmówcą , że 
w blokach to trzeba mieć dostęp do garażu a widzimy jak jest u nas 
robione , że tak albo mieszkańcy są labo mieszkańców nie ma a tam że na 
ulicy Spiralnej dzieci topią się idąc do szkoły w mokrych butach, a co 
tam , czy można nas tak traktować ? Jesteśmy bardzo nie zadowoleni i 
bardzo proszę wszystkich o wytypowanie komisji, niech przyjedzie , ja 
burmistrza zawiozę niech zobaczą jak to jest w XXI wieku w centrum 
miasta , o tyle chciałem powiedzieć dziękuję bardzo .                                     
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy pan burmistrz 
ewentualnie ustosunkował by się do tych wypowiedzi ?                                             
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - takich ulic jak wasza ja naliczę 
co najmniej 20 w mieście , więc proszę nie mówić, to że jesteśmy w XXI 
wieku to trzeba zbudować ulice , dzisiaj mówimy wy jesteście najbliżej 
tego zbudowania ulicy , są pewne procedury ja nie mogę do budżetu 
wpisać dodatkowych 200 tys. złotych dlatego że będą nie zrównowazone 
środki finansowe , tego mi nie wolno zrobić w związku z tym jeżeli 
słuchaliście uważnie jesteście na dobrej drodze , najbliżej jak tylko 
możliwe do tej ulicy , ale też mam do was pretensję jak budowaliśmy 
ulice Spadową , Studzienną , Podlasie , gdzie byliście wtedy ? Gdzie 
wtedy była wasza inicjatywa , wtedy zawiązywały się komitety społeczne 
, zapewniam was że jesteśmy na dobrej drodze za 2-3 miesiące po 
przetargach , mam nadzieje że komitet społeczny będzie mógł już działać 
w sensie gromadzenia wkładu własnego . Mam nadzieje że wtedy 



będziecie już mogli rozpocząć tak jak to wynika z umów z komitetami 
społecznymi , będziecie mogli poszukiwać wykonawcy remontu ale tyle 
czasu mi potrzeba do przeprowadzenia procedur.                                  
Mieszkaniec Miasta – pyta się pan nas gdzie byliśmy gdy była budowana 
ulica Podlasie , że tam było zatrzymanie budowy chyba ze trzy miesiące i 
pytano się nas gdzie wyście byli , przecież można było realizować 
budowę waszej ulicy i to się zgadza tylko pytanie jest zasadnicze kto nam 
zaproponował , kto nam powiedział o tym ? Żadnej mowy nie było  
przecież my nie znamy waszej dokumentacji waszych procedur i jak to 
wygląda. Była propozycja że zrobimy ścieki , proszę zebrać tyle i tyle 
pieniędzy i zrobimy ścieki . Nawet oferowaliśmy prace w czynie 
społecznym jeśli była by taka konieczność a tego nam nikt po prostu nie 
proponował . I żeby teraz ziemniaków nie można było trzymać w 
piwnicach? Ale to nasza wina bo my powinniśmy wzywać Straż Pożarną 
na drugi dzień. Gdybyście naszą ulicę dawno zrobili nie było by nas tutaj  
Grażyna Dymińska - radna - ja mam może taki wniosek formalny , w 
załączniku inwestycyjnym wykreślić ulice Kołasa a w jej miejsce wpisać 
ulice Spiralną, która służy ludziom , bezpośrednio mieszkańcom .                                                                                             
Leonard Kulwanowski –Przewodniczący Rady -  Proszę państwa , ja nie 
wiem ale wydaję mi się tutaj , że to co powiedział Burmistrz jeżeli chodzi 
o wyliczenia , czy pani Skarbnik ewentualnie mogłaby to w jakiś sposób 
potwierdzić, bo chodzi o to żeby Pan był przekonany że po tych 3 
miesiącach , może liczyć na to , że  rzeczywiście będzie możliwość 
rozwiązania tego problemu .                                                                             
Mieszkaniec Miasta - Skoro pan burmistrz jest przekonany że za 3 
miesiące jest możliwa realizacja to dlaczego teraz tego nie podjąć? 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - chwileczkę proszę 
państwa, czy Pani podtrzymuje ten wniosek swój ?                                                                                         
Grazyna Dymińska – radna  – tak , oczywiście .                                                                 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  czy Pani prawnik nam 
tutaj ewentualnie pomoże? Są to nowe zupełnie wnioski . Analizujemy te 
wnioski , które zostały zgłoszone przez komisję.                                              
Eugenia Ostapczuk – prawnik -  zgodnie z procedurą uchwalania budżetu 
wniosek. w tej chwili nie może być głosowany . Był czas na zgłaszanie 
wniosków .                                                                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy jeszcze są 
konkretne pytania związane z tym wnioskiem przy , którym jesteśmy ? 
Jest to wniosek dotyczący ulicy Spiralnej .Rozumiem , że nie ma a więc 
przystępujemy do głosowania .Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący : 5 radnych było za przyjęciem wniosku , przeciw było 13 
osób i 3 się wstrzymały , a zatem stwierdzam że wniosek został 
odrzucony. Przechodzimy do następnego wniosku : wykreślić zadanie 
inwestycyjne z załącznika pod nazwą przebudowa ulicy Przytorowej i 



Krzywej a na to miejsce wprowadzić zadanie pod nazwą zakończenie 
budowy ulicy Kolejki Leśne , przypominam że komisja Polityki 
Gospodarczej zaopiniowała negatywnie wniosek . Burmistrz nie zajął 
stanowiska. Czy są tu jakieś uwagi ?                                                                                                           
Alicja Chaniło –radna -  Panie Burmistrzu , Wysoka Rado , ja uważam że 
skoro już została zaczęta budowa ulicy Kolejki Leśne w tym roku to ja 
myślę że dobrze było by ją dokończyć w roku następnym i nie rozumiem 
dlaczego ten w niosek został odrzucony .                                                  
Walentyna Ostaszewska – radna - ja jestem zmuszona zabrać głos z tego 
względu , że tu chodzi o moją ulicę , ulicę w moim okręgu , no na pewno 
będzie to wniosek odrzucony więc chciałabym tylko od pana Burmistrza 
uzyskać zapewne że ta przebudowa ulicy kolejki Leśne nie będzie bardzo 
się odwlekać w czasie .                                                                              
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Proszę państwa , wykonaliśmy 
dokumentację na ulice Kolejki Leśne , to są drogi wewnętrzne na tym 
osiedlu . Czy nie zauważyliście państwo że staramy się z inwestycjami 
drogowymi wchodzić w miarę równomiernie na teren całego miasta . 
Osiedle Kolejki Leśne - chce powiedzieć że w ostatnim czasie na tym 
osiedlu prowadzonych jest dużo robót , ulica AK została zbudowana w 
tym roku , myślę że niedługo będą czekać , tak myślę, my byśmy się 
inaczej nie wytłumaczyli gdybyśmy budowali. Proszę zobaczyć jaka była 
reakcja mieszkańców ulicy Spiralnej , ja takich ulic naprawdę mogę 
wymienić ponad 20 i naprawdę jest co budować .                                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jeśli nie ma więcej 
pytań to przystępujemy do głosowania ,. Informuję że radni głosowali w 
następujący sposób  - za przyjęciem wniosku nie było głosów , przeciw 
było 18 , 3 osoby się wstrzymały a zatem stwierdzam że wniosek został 
odrzucony .Przechodzimy do wniosku następnego : wpisać do zadań 
inwestycyjnych na 2010 rok wykonanie przebudowy ulicy 
Grunwaldzkiej a środki na ten cel to środki proponowane na przebudowę 
ulicy Targowej . Komisja Polityki Gospodarczej zaopiniowała 
negatywnie wniosek , Burmistrz nie zajął stanowiska .                                       
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  Panie Przewodniczący , Wysoka 
Rado , zająłem stanowisko następujące, jeżeli zaistnieją po przetargach  
wolne środki wtedy można ulicę Grunwaldzką włączyć do    
projektowania , ale też zwracam uwagę na to , że spośród ulic , które 
maja obecnie nawierzchnie asfaltowe a nie nawierzchnie gruntowe, 
przebudowy wymagają od Grunwaldzkiej - ulica Nowowarszawska                        
i ulica Jagiełły, chce żeby radni też o tym pamiętali bo jesteśmy już na 
takim etapie , że poza kładzeniem twardej nawierzchni na ulicę i drogi 
gruntowe , przystępujemy do realizacji dróg mających już nawierzchnie 
twarde chociażby w roku bieżącym to była ulica AK, Chopina , Kolejki 
Leśne , Wierobieja , Kosidłów, Parkowa , czyli no jesteśmy już na tym 



etapie że można sięgać do podniesienia standartu ulic .   Myślę że trzeba 
zająć się projektowania następnych ulic Grunwaldzkiej , 
Nowowarszawskiej i Jagiełły to te 3 ulice jakie potrzebują prac 
przygotowawczych .                                                                                         
Grzegorz Surel – chyba coś jest nie tak bo  składałem ten wniosek , treść 
tego wniosku jest trochę sfałszowana ponieważ są to środki proponowane 
na przebudowę ulicy Targowej a nie jestem taki żeby likwidować zaraz w 
całym okręgu prace po prostu na ulice Grunwaldzką są potrzebne 
mniejsze środki aniżeli na wykonanie ulicy Targowej , tu wystarczy 
sięgnąć do rezerwy . Dokumentacja nie jest zbyt droga . Chcę powiedzieć 
że ta ulica jest zrujnowana. Jeżeli ktoś idzie ulica Batorego to nie skręca 
w 11 Listopada tylko przechodzi w ulicę Grunwaldzką i tak samo z 
powrotem jak ludzie idą do kościoła a więc jest bardzo masowo 
uczęszczana przez ludzi , ostatnio była taka sytuacja po roztopach wyboje 
były zapełnione wodą i szła mieszkanka ulicy Lipowej z Podlasia i ona 
skręciła nogę i karetka odwiozła do szpitala a więc uważam że ta ulica 
powinna być ujęta w planie inwestycyjnym . Po drugie trwa budowa 
bloku Panasiuka , on już część ulicy zrujnował i nadal to trwa .                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  dziękuję , zatem 
przystępujemy do głosowania . Informuję że radni głosowali w 
następujący sposób - 3 osoby były za przyjęciem wniosku , przeciw było 
14 osób i 4 osoby wstrzymały się od głosu . Stwierdzam że wniosek 
został odrzucony . To był ostatni wniosek Komisji Infrastruktury 
Komunalnej Samorządu i jeszcze mamy 3 wnioski komisji Polityki 
Gospodarczej .Pierwszy wniosek brzmi - w dziale 600 transport i 
łączność projektu budżetu miasta na rok 2010 rok wymienionych w 
wydatkach na bieżące utrzymanie ulic miejskich dopisać zadanie pod 
nazwą przystosowanie i oznaczenie chodników i dróg w mieście na 
potrzeby ścieżek rowerowych , Burmistrz zajął stanowisko negatywne . 
Czy są jakieś uwagi do tego wniosku ?.                                                                                                    
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - dokładnie Wysoka Rado chodzi o 
to , że nie można już na obecnym etapie przystępować do realizacji tego 
wniosku , konieczne są opracowania dokumentacyjne jeśli chodzi o 
organizację ruchu z tym związane są konieczne uzgodnienie i 
pozwolenia, w związku z tym proponuję aby ten wniosek potraktować 
jako absolutnie słuszny ale na tym etapie można wykonać tylko 
koncepcję no i oczywiście tylko części ulic , nie można tego zrobić w 
skali całego miasta a tą część ulic proponuję do ustalenia .Więc proszę o 
zakreślenie jakimi ulicami w pierwszej kolejności chcielibyśmy się zająć 
po to żeby spróbować umiejscowić ciągi rowerowe.                                                                     
Grażyna Dymińska – radna - Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
ja sama zgłaszałam na którejś z poprzednich sesji na komisji wniosek , 
ustalenia takiego programu ścieżek rowerowych , gdzie one mają 



biegnąć, którędy , żeby były one połączone ze szlakami turystycznymi 
rowerowymi w puszczy , i w ślad za tym można by było ewentualnie 
wtedy na podstawie właśnie tego programu przepracowywać 
dokumentację i działać w tym kierunku .                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  ja uzupełnię Pani 
wypowiedź bo trzymam w ręku akurat wnioski i przebieg posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych z dnia 17 listopada w którym to właśnie jest 
przedstawiony wniosek który idealnie gra w tej chwili z tym co 
powiedział burmistrz . Opracować plan umiejscowienia ścieżek 
rowerowych na terenie miasta Hajnówka z uwzględnieniem połączenia 
ich z istniejącymi szlakami turystycznymi na terenie Puszczy 
Białowieskiej , czyli troszkę jeszcze dalej wychodzi ten wniosek i tutaj 
nie ma żadnego terminu, nie wyznaczaliśmy go .                                                       
Andrzej Popow – radny - jeżeli nie zaczniemy wszystkiego od pieniędzy 
to się tak nie da bo żeby stworzyć koncepcję , to potrzebne są pieniądze 
w związku z tym ja zaproponowałem bardzo delikatnie żeby w ramach 
tych środków , które są przeznaczone na transport i łączność, 
wygospodarować środki , już nie namalować, tylko stworzyć już na 
papierze koncepcję i za to zapłacić , bo trzeba od czegoś zacząć.           
Bogusław Łabędzki – radny - radny tu chce realizować koncepcje ścieżek 
rowerowych tylko koncepcji szczepionek nie chce .                                         
Andrzej Popow- radny - jest Pan w błędzie bo ja nie powiedziałem , że 
nie chcę tylko że trzeba do tego jakoś podejść.                                                        
Bogusław Łabędzki – radny -  o ścieżkach też pan mówi że trzeba jakoś 
podejść do tego .                                                                                                                 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - zostawmy polemikę , 
bo to nie o to chodzi . Jeśli nie ma dalszych uwag w takim razie 
przystępujemy do głosowania ,przypominam że burmistrz zwrócił uwagę 
na potrzebę  wcześniejszego opracowania stosownych projektów 
drogowych , uzyskania planów drogowych , zmian organizacji ruchu i 
tak dalej, Informuję , że radni głosowali w następujący sposób - 3 osoby 
były za przyjęciem wniosku, 15 osób było przeciw, i 3 osoby wstrzymały 
się od głosowania .Stwierdzam zatem że wniosek został odrzucony. 
Kolejny wniosek Komisji Polityki Gospodarczej - wykreślić z załącznika 
inwestycyjnego zadanie pod nazwą przebudowa ulicy Kołasa a w to 
miejsce wprowadzić zadanie pod nazwą przebudowa ulicy Sienkiewicza. 
Burmistrz wyraża opinię negatywną. Czy są jakieś uwagi dotyczące tego 
wniosku ?                                                                                                 
Wiesław Rakowicz- radny - ja mam takie ogólne uwagi. Za chwilę to się 
tak skończy , że będziemy budowali ulicę Kołasa a nie będziemy Prusa 
czy Sienkiewicza . Ja mam tutaj uzasadnienie pana Burmistrza , no 
trochę mnie pan tu zadziwił . Po pierwsze skąd jest ta kwota 243 tys. zł? 
Wiecie państwo jaka to jest ulica, to znaczy że my tą ulice będziemy 



budować na własny koszt . Później , bo tutaj burmistrz piszę , że będą 
porozumienia zawarte, później te porozumienia mogą być i nie mogą być 
ale ja wierzę że będą, ale co się robi tym sposobem ? To są właśnie te 
obietnice, które pan burmistrz złożył wcześniej . Będzie na                 
Grunwaldzką , bo tam te środki przejdą z powrotem , będziemy mogli je 
rozdysponować. Mówi Pan o Spiralnej, o ludziach którzy tam mieszkają , 
niech pan zobaczy jak się żołądkowali Ci ludzie , oni tam mieszkają ile 
lat ? Przeszło 20 , 40 ale nie mieszkają 90 . Pewien system rozdziału , że 
tak powiem inwestycji miejskich w Hajnówce jest trochę zadziwiający 
ale to powiem szczerze ,to nasza wina . To nie Burmistrza wina , bo to 
jest jego uprawnienie . Będzie robił to , co w danym momencie uzna za 
słuszne. W jednym roku powie nie będzie robić tego bo załatwiamy coś 
kompleksowo, w innym roku takim jak ten powie : bo każda dzielnica 
niech coś ma . Ale my , drodzy Państwo , my radni , proszę popatrzyć, 
śmieszna sprawa, ja się tego trzymam, tu nie ma ulicy Spiralnej do 2013 
roku, nie mu tego w planach . Wszystko co wejdzie nowe to musi się 
liczyć z tym że stąd wypadnie. Chociaż zaraz Państwu wyjaśnię dlaczego 
mówię z uśmiechem. Gdybyśmy tego próbowali trochę podpilnować, 
gdybyśmy wcześniej mieli zasiąść do tego budżetu , na pewno było by to 
trochę inaczej , nie było by takich awantur , no przepraszam może nie 
awantur ale ciągnięcia tej kołdry krótkiej zresztą w każdą stronę. Na 
pewno by tak nie było ,a czemu mówię trochę z uśmiechem ? Bo na lata 
2007-2013 zaplanowaliśmy inwestycje na kwotę 129 mln 835 tys zł. co 
przy tamtym okresie i  dwudziesto milionowym budżecie mogą Państwo 
sobie policzyć jak rozłożyliśmy te 129 mln. Czyli to już na tamtym etapie 
okazało się nie do końca realne, ale przynajmniej wskazywało kierunek i 
to o czym mówiłaś Grażyno w telewizji kolorowej , to w tym planie 
również są i innych towarzyszących gradacje wartości inwestycji 
określone  5, 4, 3. Więc tak to wygląda, ja tu większych apetytów że tak 
powiem na to nie mam .Prosiłbym tylko pana burmistrza co znaczy - 
ulica Sienkiewcza powinna być budowana w jednym czasie z ulicą             
Prusa ?    Nie bardzo to rozumiem . To są dwie nie zależne ulice .                                                                                               
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  no ja akurat wiem chyba lepiej                      
Bogusław Łabędzki – radny - Panie Burmistrz komitet organizował 
składki no budowę                                                                                                  
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - no organizował , ale jaki to 
procent kosztów to ja wiem .                                                                                                   
Bogusław Łabędzki- radny - ciekawe jaki procent kosztów budowy ulicy 
poniosą przedsiębiorcy posiadający tam swoje składy przy ulicy Kołasa?                                                                   
Anatol Ochryciuk –  Burmistrz Miasta - już właśnie chcę to wyjaśnić. 
Otóż , proszę nie mówić że ta ulica Kołasa nagle i niespodziewanie się 
pojawiła .Na sesji sierpniowej w bieżącym roku w materiałach pod 
nazwą „ Wstępne plany i działania inwestycyjne na rzecz budowy i 



remontu dróg publicznych na rok 2010 „ ta ulica znalazła się obok tego 
był taki zapis „ Ulica Prusa i Sienkiewicza albo ulica Nałkowskiej „ czyli 
to co przedkładam do projektu budżetu jest zgodne z wcześniej 
zgłaszanymi przymiarkami . A tu nagle zapytanie dlaczego te dwie ulice 
jednocześnie należałoby robić? Zwyczajnie ze względu na organizacje 
robót budowlanych , jeżeli obok siebie by to było to łatwiej to 
nadzorować i łatwiej pracować oraz prowadzić proces budowlany. W ten 
sposób można zrobić to sprawniej i taniej . Tak staramy się robić, w roku 
bieżącym na przykład wcześniej mieliśmy ulicę Staszica później 
dopisaliśmy ulicę Kraszewskiego . Oznacza to też że ta część osiedla w 
roku bieżącym była należycie dostrzeżona . Ulica Nałkowskie jest w 
stanie oczekiwania. Co do ulicy Kołasa , chcę poinformować że 
przedsiębiorcy się zwrócili i deklarują konkretne wkłady finansowe, ale 
na tym etapie abyśmy mogli rozpocząć procedurę to powinniśmy mieć 
przewidziane kwoty wynikające z kosztorysu inwestorskiego . 
Oczywiście te pieniądze w żaden sposób nigdzie nie przepadną .Może po 
tych procedurach będziemy mogli wysoką rade poinformować na jaką 
skalę przedsiębiorcy tam zlokalizowani będą partycypować finansowo i 
będę chciał to zrobić czuję taki obowiązek i wtedy oczywiście 
podejmiemy decyzję co z tymi oszczędnościami ale potrzeb jak widzimy 
jest bardzo dużo. Natomiast ulica Kołasa jest ulicą ważną w tym układzie 
komunikacyjnym w tej części miasta, bo rzeczywiście słyszę bardzo 
wiele od mieszkańców  i jest tam zespół garaży  od lat , scate park też. 
Proszę uznać , że to jest rzeczywisty powód żeby pozostawić w planie 
inwestycyjnym ta ulicę.                                                                                          
Grzegorz Surel- radny - mam pytanie do pana burmistrza , a co będzie 
jeśli my tą ulice Kołasa uchwalimy a przedsiębiorcy nie zdeklarują tych 
wpłat , co wtedy będzie ?                                                                          
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - jeżeli nie będą zawarte 
porozumienia nie będziemy rozpoczynać budowy                                                                                   
Leonard Kulwanowski- Przewodniczący Rady - przechodzimy teraz do 
głosowania . Informuję , że radni głosowali w następujący sposób : 6 
radnych było za przyjęciem wniosku , 13 osób było przeciw i 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. Stwierdzam , że wniosek został odrzucony. 
Ostatni wniosek Komisji Polityki Gospodarczej - dopisać zadanie do 
załącznika inwestycyjnego w pozycji 17 budowa linii oświetleniowej w 
ulicy Filipczuka .Burmistrz wydał opinie pozytywną ,z tym że sugeruje 
tutaj pewną drobną zmianę w zapisie, ale ta zmiana rodzi pewne zmiany 
w zapisie .                                                                                                            
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - ja myślę że to jest tak oczywiste, 
że jeżeli nie ma sprzeciwu to to zadanie  przeniesiemy tylko do innej 
pozycji .                                                                                                           
Grażyna Dymińska – radna - Panie Burmistrzu ja chciałam spytać jaki 



jest koszt tego zadania ? Dopisać zadanie do załącznika inwestycyjnego .                  
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - pozycja 17 modernizacja 
oświetlenia ulicznego jest i w tym to się będzie mieściło.                                                            
Grażyna Dymińska – radna - czyli czegoś innego nie zrobimy , tak ?                  
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - chcę poinformować że koszty 
modernizacji oświetlenia ulicy Filipczuka nie są duże dlatego , że tam 
słupy stoją , tam lampy były po części zniszczone i  zawsze mamy jakąś 
ilość lamp zakupioną wcześniej w związku z tym przy minimialnych 
nakładach finansowych to zadanie może być zrealizowane ale w ramach 
modernizacji                                                                                                             
Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza - już od jakiegoś czasu 
funkcjonuje tam kilka nowych lamp, co prawda na tych poprzednio 
postawionych słupach ale chyba naczelnym zadaniem jest osiągnięcie 
oświetlenia terenu . Ten cel w dniu dzisiejszym już jest spełniony . 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  dobrze w takim razie 
przystępujemy do głosowania . Głosujemy ten wniosek w takim zapisie 
jakim on brzmi , ja nie wiem czy od tak teraz sobie możemy zmienić 
zapis na pozycję 16 .                                                                                         
Andrzej Popow – radny - ja bym proponował wyjść z tego w taki sposób 
aby ten wniosek po prostu odrzucić. Natomiast przegłosować jakby 
wniosek burmistrza .                                                                                          
Anatol Ochryciuk - Burmistrz Miasta-najlepiej żeby radny wnioskował 
poprawkę do tego punktu .                                                                                   
Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady - czyli mała poprawka 
dotycząca samej pozycji nie 17 a 16 . Przypominam więc że głosujemy 
nad budową linii oświetleniowej ulicy Filipczuka z tym zapisem jakim 
jest w pozycji 17 . Informuję że radni głosowali w następujący sposób: za 
były 3 osoby, przeciw 16 ,wstrzymały się od głosu 2 osoby. Stwierdzam 
że wniosek został odrzucony. I teraz autopoprawka czyli rozumiem panie 
burmistrzu że będzie to - dopisać zadanie w pozycji 16 modernizacja linii 
oświetleniowej w ulicy Filipczuka . Więc głosujemy . Radni głosowali 
jednogłośnie za przyjęciem wniosku / 21 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych / . 
Przechodzimy teraz do dalszego punktu. W ten sposób przyjęliśmy 
wnioski do projektu uchwały budżetowej . Przystępujemy teraz do 
głosowania uchwały w sprawie budżetu miasta na 2010 r. z przyjętymi 
poprawkami czyli całość budżetu .Przystępujemy do głosowania. 
Informuję że radni głosowali w sposób następujący : 13 osób było za 
przyjęciem projektu budżetu , 4 osoby były przeciwne , 2 osoby 
wstrzymały się od głosu . Stwierdzam że Rada Miasta przyjęła projekt 
budżetu miasta na 2010 rok.  
Uchwała Nr XXXII/183/09  w sprawie  budżecie miasta na 2010 r. 
załącznik nr 7. 



 B/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - przechodzimy do 
punktu 8 b – podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 
2009 r.  Projekt został radnym przekazany z dokumentacja potrzebną na 
sesję. Przypominam że Burmistrz złożył autopoprawkę do budżetu 
wnosząc o zmianę w planie dochodów i wydatków na 2010 rok ,zmiany 
zostały uwidocznione w treści autopoprawki . Ponadto w imieniu 
Burmistrza Miasta Skarbnik Gminy – wnoszę do projektu uchwaly 
nastepująca zmianę : zwiększyć plan wydatków w rozdz.70000§6050 o 
kwotę 130.000 zł. z przeznaczeniem na termomodernizację budynku nr 
33 przy ul. Batorego , zmniejszając plan wydatków w rozdz. 70005§6050 
o kwotę 130.000 zł. oraz w związku z przedłużającymi się  procedurami 
weryfikacyjnymi audytu energetycznego w/w budynku przez Bank  
Gospodarstwa Krajowego nie uruchomiony został kredyt z Banku 
Ochrony Środowiska . Z tego powodu należy uregulować zobowiązania 
wobec wykonawcy ze środków własnych .                                                     
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy mają Państwo 
jeszcze jakieś pytania ?Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania . 
Informuję że radni głosowali w sposób następujący : 17 osób była za , 
przeciw głosu nie było, oraz 4 osoby się wstrzymały. Stwierdzam , że 
projekt uchwały został przyjęty. W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  
Uchwała Nr XXXII/184/09  w sprawie  zmian w budżecie miasta na 
2009 r. załącznik nr 8.  

 C/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jesteśmy w tej chwili w 
punkcie 8c ustalenie jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2010 
rok dla Zakładu Komunikacji Miejskiej .Projekt został radnym 
dostarczony wraz z uzasadnieniem pisemnym , które składał podczas 
posiedzenia komisji pan Ryszard Sawicki - Dyrektor Zakładu 
Komunikacji Miejskiej . Wszystkie komisje pozytywnie ustosunkowały 
się do projektu uchwały. Czy są jeszcze jakieś pytania do pana   
Dyrektora ?                                                                                             
Bogusław Łabędzki – radny -  ja korzystając z obecności pana dyrektora 
chciałbym o coś zapytać. W zwiąązki z budową zakłady 
zagospodarowania odpadów na Poryjewie  była taka obietnica, że tam 
będzie przedłużona linia komunikacji miejskiej i mieszkańcy o obietnicy 
nie zapomnieli , chciałbym się zapytać jakie są perspektywy , zakład już 
się buduję, w przyszłym roku ruszy , czy oprócz śmieciarek będą tam 
również autobusy jeździły ?                                                                         
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Panie radny nie zapomnieliśmy, 
ponieważ jest opracowywana dokumentacja budowy nawierzchni ulicy 
Dalekiej , czyli to uczyniono , mało tego , tę ulice i szereg innych , 
chcemy włączyć do projektu rządowego do tzw „schetynówek” na rok 
2011 , i dalej równolegle jest projektowana ulica Spokojna . Na ulicy 
Spokojnej przewiduje się zbudowanie pętli , zajezdni autobusowej . 



Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jeśli nie ma pytań, 
przystępujemy do głosowania . Informuję , że radni głosowali w sposób 
następujący .Radni głosowali jednogłośnie za przyjęciem uchwały w 
liczbie 21 oddanych głosów./ Za projektem głosowało 21 radnych , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 
21 radnych /. 
Uchwała Nr XXXII/185/09  w sprawie  ustalenia jednostkowej stawki 
dotacji przedmiotowej na 2010 rok dla Zakładu Komunikacji 
Miejskiej załącznik nr 9. 

 D/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jesteśmy w punkcie          
8d - ustalenie jednostkowej stawki dotacji na 2010 dla zakładu 
budżetowego „ Park Wodny „ . Uzasadnienie pisemne do projektu 
uchwały złożył dyrektor Parku Pan Mirosław Chilimoniuk . Uczestnicząc 
w posiedzeniach Komisji udzielał różnorodnych wyjaśnień związanych z 
funkcjonowaniem zakładu . Wszystkie komisje pozytywnie 
ustosunkowały się do projektu uchwały przy jednym głosie 
wstrzymującym się . .Przystępujemy do głosowania . Informuję ze Radni 
głosowali w sposób następujący : za przyjęciem było 21 osób , zatem 
stwierdzam że projekt uchwały został przyjęty. ./ Za projektem 
głosowało 21 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 21 radnych /. 
Uchwała Nr XXXII/186/09  w sprawie  ustalenia jednostkowej stawki 
dotacji przedmiotowej na 2010 rok dla zakładu budżetowego „ Park 
Wodny „- załącznik nr 10. 

 E/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – jesteśmy w punktcie 8e 
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok na 2010 rok . Miejski program i preliminarze 
wydatków wraz z projektem uchwały radni otrzymali , radni mieli też 
możliwość uzyskania dodatkowych informacji od Pani Joanny Wróbel – 
koordynatora programu . Radni z poszczególnych komisji pozytywnie 
ocenili projekt uchwały przy 2 osobach , które wstrzymały się od 
głosowania .Kto ma jeszcze pytania skierowane do  wnioskodawcy ?                                                                      
Bogusław Łabędzki – radny - czy można ustanowić takie prawo , które 
zakazywałoby w godzinach pracy placówek oświatowych sprzedaży 
alkoholu w sklepach mieszczących się w najbliższej odległości .                 
Joanna Wróbel – koordynator programu - ja jeszcze tego tematu nie 
podejmowałam , więcej w tym temacie będzie wiadomo po świętach. 
Grzegorz Tomaszuk – radny - ja mam pytanie jeszcze do punktu 7 tu 
wymienione są firmy i to chyba przeoczenie jest że nie ma SPZOZ z 
kolei w zadaniach są wymienione oddziały nasze , które mają określone 
zadanie do współpracy natomiast w instytucjach nie ma tej naszej 
placówki. To jest przeoczenie ?                                                                
Grzegorz Surel – radny - ja mam takie pytanie, ile osób skorzystało z 



punktu informacyjnego rozwiązywanie problemów alkoholowych ? 
Joanna Wróbel – koordynator programu - sprawozdanie będzie na 
początku roku i wkradło się tam przeoczenie. 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – przystępujemy do 
głosowania jeśli nie ma już pytań. Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący : 18 osób głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 
przeciw nie odnotowano , 2 osoby się wstrzymały. Stwierdzam , że 
projekt uchwały został przyjęty. W głosowaniu udział wzięło 20           
radnych . 
Uchwała Nr XXXII/187/09  w sprawie Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na rok 2010 
- załącznik nr 11. 

 F/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 8f 
w sprawie wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego w Hajnówce oraz 
stypendiów sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki w 
sporcie w krajowym współzawodnictwie sportowym lub 
międzynarodowym współzawodnictwie sportowym finansowanych ze 
środków budżetu miasta Hajnówka . Burmistrz Miasta przedstawił 
pisemne uzasadnienie projektu uchwały , z prośbą o jej podęcie. Proszę 
przewodniczących komisji o przedstawienie opinii dotyczących 
projektów uchwały .                                                             
Przewodniczący Komisji przedstawili pozytywne opinie w sprawie 
projektu przedmiotowej uchwały .                                                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - kto ma pytania do 
wnioskodawcy ?                                                                                               
Bogusław Łabędzki – radny - Panowie Przewodniczący , Burmistrzu , 
Wysoka Rado , chciałbym zapytać o paragraf 4 regulaminu , od decyzji 
burmistrza nie ma odwołania. Czy ten zapis w regulaminie musi 
funkcjonować ?Czy zawodnik który się poczuję pokrzywdzony nie może 
się odwołać od decyzji burmistrza ?                                                                                 
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - otóż Panie radny Pan zauważył 
że burmistrz podejmuje decyzję na podstawie opinii komisji także nie 
sądzę aby burmistrz tutaj z własnej inicjatywy jakieś nazwiska typował . 
Jeżeli komisja przedłoży propozycje imienne do ufundowania tych 
stypendiów to sądzę , że komisja będzie to robiła starannie i wnikliwie i 
myślę  , że trzeba uznać taką procedurę bo jeśli założymy , że każdy 
może się odwołać to wtedy tryb odwoławczy wstrzyma wypłatę 
stypendium komukolwiek  .                                                                     
Eugenia Osytapczuk – radca prawny -uchwała ta nie przewiduje żadnych 
środków odwoławczych , ponieważ ona ma pewien charakter uznaniowy                        
Bogusław Łabędzki – radny - kolejne pytanie jest związane z 
pochodzeniem środków finansowych , które to będą środki będą w 
przyszłym roku w projekcie budżetu ?.                                                      



Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -kluby sportowe .                             
Bogusław Łabędzki – radny -  kolejne pytanie może nie do końca z tym 
związane ale bardzo bliskie – od  16 grudnia istnieje możliwość 
wprowadzania fundowania stypendium, tzw. stypendium dla żaka 
wprowadza ustawa prawo o szkolnictwie wyższym . Skoro fundujemy 
dla sportowców to co będzie jeżeli Ci żacy też się upomną o stypendium 
które będzie wynagradzało ich trud intelektualny , no takich osób też nam 
trzeba w mieście . Z jednej strony będziemy popierali tężyznę fizyczną a 
co z tężyzną intelektualną ?                                                       Anatol 
Ochryciuk – Burmistrz Miasta - szanowny panie radny , potrzeb jest 
nieskończenie dużo, pan radny wymienił żaków, jeżeli byśmy chcieli to 
dzisiaj załatwić tak na poczekaniu to takich potrzeb można by zgłosić 
bardzo dużo . My tu przyjmujemy tylko nowa formułę wynagradzanie . 
My dzisiaj nie przeznaczamy dodatkowych pieniędzy my tylko 
porządkujemy procedury . W związku z tym w istocie rzeczy my tu 
mamy zmiany o charakterze porządkującym czyli nie wprowadzamy 
jakiegoś nowego grona osób do sięgania do tych funduszy .                  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - Czy są jakieś           
pytania ?                                                                                                          
Grażyna Dymińska – radna - ja mam jeszcze pytanie - zdaje mi się , że   
ustawa o sporcie kwalifikowanym przewiduje również możliwość 
wspierania trenerów . Jeśli tak jest to dlaczego oni nie zostali 
uwzględnieni? Może warto by się pokusić o jej rozszerzenie ? Jeśli 
wychodzimy z taką inicjatywą , bo myślę że nie mamy aż tak dużo 
szerokiej rzeszy ludzi , skoro już zaczynamy temat to może warto 
uwzględnić i jednych i drugich , takie jest moje zdanie.                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy są jeszcze jakieś 
uwagi ? Skoro nie ma przystępujemy do głosowania . Informuję , że 
radni głosowali w sposób następujący - 18 osób było za przyjęciem 
projektu uchwały ,przeciw nie odnotowaliśmy i 2 osoby wstrzymały się 
od głosowania .Stwierdzam zatem , że projekt uchwały został przyjęty. 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych .                                                   
Uchwała Nr XXXII/188/09  w sprawie wspierania rozwoju sportu 
kwalifikowanego w  Hajnówce oraz stypendiów sportowych dla 
zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w krajowym 
współzawodnictwie sportowym lub międzynarodowym 
współzawodnictwie sportowym , finansowanych ze środków budżetu 
miasta Hajnówka  - załącznik nr 12.  

 G/ Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady -jesteśmy w punkcie 8g - 
zmiany w statucie miasta Hajnówka , projekt uchwały został złożony w 
związku z utworzeniem nowego zakładu budżetowego gminy miejskiej 
Hajnówka pod nazwą „ Park Wodny „ w Hajnówce .Uzasadnienie 
pisemne przedstawiła pani Teresa Pełka kierownik referatu . Wszyscy 



radni głosowali za dokonaniem zmiany w statucie miasta Hajnówka . 
Czy są jeszcze jakieś wątpliwości ? Nie widzę a zatem przystępujemy do 
głosowania . Informuję , że radni głosowali w sposób następujący : 20 
osób było za przyjęciem projektu , głosów przeciwnych albo 
wstrzymujących się nie odnotowano . W glosowaniu udział wzięło 20 
radnych .Stwierdzam , że projekt uchwały został przyjęty.                         
Uchwała Nr XXXII/189/09  w sprawie zmian w statucie Miasta 
Hajnówka – załącznik nr 13.  

 H/ Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 8h 
- wyrażenie zgody udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywana własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę. Uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła pani Agnieszka Masalska – kierownik referatu . 
Wszyscy radni poparli projekt uchwały . Czy są jeszcze jakieś 
wątpliwości , jakieś pytania ? Nie widzę a zatem przystępujemy do 
głosowania. Informuje , że radni głosowali w sposób następujący : 19 
osób było za przyjęciem projektu , przeciw była 1 osoba i głosów 
wstrzymujących nie odnotowano . W glosowaniu udział wzięło 20 
radnych .Stwierdzam zatem , że projekt uchwały został przyjęty .  
Uchwała Nr XXXII/190/09  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej 
opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu 
związanego z nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez 
dotychczasowego najemcę – załącznik nr 14. 

 I/ Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 8i – 
podjęcie uchwały w sprawie  plany pracy komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Hajnówka na 2010 rok . Plan pracy komisji przedstawił pan 
przewodniczący Mikołaj Szarejko. Czy radni mają pytania dotyczące 
projektu uchwały ? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania . 
Informuję że radni głosowali w sposób następujący : Radni głosowali 
jednogłośnie 20 osób było za przyjęciem projektu uchwały. Stwierdzam 
zatem , że projekt uchwały został przyjęty. W głosowaniu udział wzięło 
20 radnych . 
Uchwała Nr XXXII/191/09  w sprawie planu pracy  Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka na 2010 r.- załącznik nr 15. 

 J/ Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 8 j 
- w sprawie przeprowadzenia kontroli w zakresie zasadności i zgodności 
z prawem przyznania nagrody Burmistrza Miasta Hajnówka z okazji dnia 
Edukacji Narodowej w październiku 2009 roku . Przypominam , że pan 
radny Bogusław Łabędzki reprezentujący Klub Prawo i Sprawiedliwość 
zgłosił na sesji wniosek o wyżej wymienionej treści . Proszę 
przewodniczących komisji o zaopiniowanie projektu uchwały .                                                    



Wszystkie komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie .                 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczacy Rady - rada miasta przyjęła ten 
wniosek i w celu jego realizacji zleca komisji rewizyjnej 
przeprowadzenie kontroli . Znalazło się to w planach komisji rewizyjnej . 
Przystępujemy zatem do głosowania. Informuję że radni głosowali w 
sposób następujący - 18 osób głosowało za przyjęciem projektu , przeciw 
były 2 osoby, nie odnotowano głosów wstrzymujących. Stwierdzam , że 
projekt uchwały został przyjęty. W glosowaniu udział wzięło 20          
radnych .                                                            
Uchwała Nr XXXII/192/09  w sprawie przeprowadzenie kontroli w 
zakresie  okoliczności , zasadności    i zgodności z prawem , 
przyznania Nagrody Burmistrza  Miasta Hajnówka z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej w październiku 2009 r. – załącznik nr 16.  

 K/ Leonard Kulwanowski - Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 8k 
- w sprawie powierzenia burmistrzowi miasta Hajnówka prowadzenie 
uprawnienia w zakresie ustalania wysokości cen i opłat za korzystanie z „ 
Parku Wodnego „ . Uzasadnienie celu podjęcia uchwały przedstawił pan 
dyrektor Mirosław Chilimoniuk . Proszę przewodniczących komisji o 
zaopiniowanie projektu uchwały.                                                            
Wszystkie komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie .       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - dziękuję, czy są jakieś 
uwagi ?                                                                                                            
Bogusław Łabędzki – radny -  ja mam jedną , panie przewodniczący ja 
chciałbym się zapytać o coś panią prawnik . Czy musimy uchwalanie cen 
pozostawić dla pana burmistrza ?                                                                
Eugenia Ostapczuk – radca prawny - możecie ale nie musicie, to jest 
uprawnienie .                                                                                                
Bogusław Łabędzki – radny - Szanowna Rado ja w takim razie 
proponuję, żeby pozostawić to w swojej gestii a szczególnie w 
pierwszym okresie działania parku wodnego . Pan burmistrz , wybierając 
pana dyrektora , wystawił mu bardzo dobra opinię jako dobrego 
menagera więc pozostawmy mu takie wyzwanie , żeby walczył z tym 
budżetem którym ma , w razie jakichś niepowodzeń powalczy trochę z 
nami o zmianę cen. Dlaczego o tym mówię, dlatego że zawszę przy 
podwyżce cen będzie informacja, podwyższył ją burmistrz ale na 
podstawie decyzji rady miasta , i tak naprawdę mieszkańcy będą patrzyli 
na nas jako na tych , którzy sprawili im ta podwyżkę cen .Pozostawmy 
więc sobie na razie taka możliwość.                                                                                
Leonard Kulwanowski –  Przewodniczący Rady - jeśli nie ma żadnych 
więcej uwag to przechodzimy do głosowania . Informuję , że radni 
głosowali w sposób następujący - 15 osób było za , 3 osoby były przeciw 
i 2 wstrzymały się od głosu . Stwierdzam że projekt uchwały został 
przyjęty. W glosowaniu udział wzięło 20 radnych .                                      



Uchwała Nr XXXII/193/09  w sprawie powierzenia Burmistrzowi 
Miasta Hajnówka uprawnienia    w zakresie ustalania wysokości cen 
i opłat za korzystanie  z pływalni miejskiej – załącznik nr 17. 

 Do punktu 9 porządku obrad                                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jesteśmy w punkcie 9 - 
wolne wnioski i zapytania .                                                                           
Grażyna Dymińska – radna - Panie Burmistrzu ja chciałam spytać, czym są 
podyktowane częste podwyżki czynszu w zasobach mieszkaniowych 
zarządzanych przez ZGM, z tego co mi przekazano w ostatnim roku 4 razy 
taka podwyżka miała miejsce, a w ciągu ostatnich 2 lat czynsz wzrósł od 400 
do ok 600 zł . Oczywiście ludzie mają pretensje do nas radnych bo przy 
podwyżce czynszu powołuje się  na uchwałę rady miasta mówiącą o planach 
pracy ZGM . Drugie pytanie , jaka jest sytuacja w zakresie bezdomnych w 
Hajnówce , czy mamy takie osoby? A jeśli  , to jak ich problem jest 
rozwiązany , a przy okazji no dobrze by było w końcu rozwiązać problem tego 
niebieskiego namiociku już wszystkim znanego . Może część ludzi już się 
przyzwyczaiła , a część patrzeć nie może zwłaszcza w te mrozy  , że ten 
namiot dalej stoi. Być może ta pani nie nocuje tam w tym namiocie , bo 
przecież gdyby nocowała to by już dawno zamarzła. Nie mniej jednak nawet 
jeśli jest człowiek uparty to jest to chory człowiek i trzeba ten problem 
chorego człowieka rozwiązać. Trzecie pytanie - jakie mamy zasoby właśnie 
tych lokali socjalnych w takich przypadkach jak choćby eksmisja pani 
Januszykowej ? Czy nadal jednym lokalem który proponowany jej do 
zamieszkania jest ten na Poryjewie? Ten który był proponowany tej Pani? Czy 
jakieś jeszcze inne są ?                                                                                                                  
Alicja Chaniło – radna -  ja też mam pytanie , Panie Burmistrzu , Wysoka 
Rado , ja chciałabym złożyć wniosek dotyczący projektu budżetu miasta na 
rok 2010. Wnoszę o ujęcie do planów finansowych miasta na rok 2010 
wykonanie dokumentacji technicznej ulic Tuwima , Kochanowskiego , 
Mickiewicza . Ulice te są ulicami gruntowymi , wymagają już 
uporządkowania , tak jak tutaj pan radny Rakowicz zaznaczył, że ta dzielnica 
w której on mieszka ma 60 lat i  dzielnica Siwa Kolonia też ma ponad 60 lat . 
Grzegorz Surel – radny - mam 4 pytania do pana Burmistrza , powstaje w 
przyszłym roku nietypowa ulica taka między garażami na Mazurach . Czy w 
tej ulicy między garażami będzie spodziewana ścieżka rowerowa ? Wniosek 
drugi to chodzi mi o usunięcie tablicy która jest powieszona przy Ośrodku 
Szkolenia Kierowców , tam gdzie działka została sprzedana , jest tam 
wynajem pomieszczeń pod lokale , naprzeciwko ronda , tam jest taka tablica 
informująca , że tam będą lokale do wynajęcia a ona po prostu wprowadza w 
błąd , może wypadałoby ją zlikwidować ? Na poprzedniej sesji zgłaszałem o 
wyrównanie ulicy Jarzębinowej , do tej pory nie zostało to zrobione , do 
pierwszego śniegu była elegancka pogoda i można jeszcze było to zrobić , 
teraz pozostało zrobić to na wiosnę . W ulicy Grunwaldzkiej ja też zgłaszałem 



o uzupełnienie tej wyrwy w asfalcie bo tam przy wejściu do Pacholskiego 
Pacholski może łeb rozbić czy coś. Ulica Grunwaldzka staje się po prosty nie 
bezpieczna dla ludzi . Został uzupełniony słup na ulicy Nadbrzeżnej , ale tam 
chyba była pomyłka w dokumentacji zrobiona bo dziwne , że tam na ulicy 
przy garażach nie zabrakło słupa oświetleniowego a przy Nadbrzeżnej 
zabrakło . On został uzupełniony i postawiony gdzieś we wrześniu no i 
wypadałoby jego podłączyć do oświetlenia przynajmniej pod sylwestra .     
Zdzisław Wiatrowski – radny -  Panie Burmistrzu byłem na otwarciu basenu 
.Było wiele osób które oglądały otwarcie basenu w telewizji i potem były 
komentarze .Ludzie się mnie pytają a ja czuje się w obowiązku te pytania 
przekazać . Basen był budowany przez inwestora jakim jest Urząd Miasta . W 
związku z tym pytanie jest takie - dlaczego jako pierwsze po otwarciu basenu 
wskoczyły do wody dzieci czy młodzież ze szkoły , która tam obok tego 
basenu się znajduję . Proszę bardzo można się śmiać i mnie zagłuszać ale 
głosy są takie  , że ten basen zbudowany został nie dla miasta tylko właśnie 
dla tej szkoły . Jeżeli potem w telewizji słyszy się wypowiedź pana dyrektora , 
że basen jest taki dobry , że można do tego basenu przychodzić bez 
wychodzenia na dwór to coś w tym jest . Czy nie można było zaprosić dzieci 
ze szkół podstawowych w których miasto sprawuje nad nimi nadzór . Dzieci 
wytypowane z naszych szkół mogły pierwszy raz tam z tego basenu 
skorzystać , czy to było takie trudne ? Czy na prawdę trzeba w jakiś sposób 
dzielić tu że ten basen jest dla Liceum Białoruskiego a nie w dalszej kolejności 
dla innych . Jak już na tym otwarciu usłyszałem jak Pan Starosta chwalił się 
swoim udziałem  , że przekazał grunty , a Pan Burmistrz pamięta i radni z 
poprzednich kadencji , że byłem przeciwny miejscu lokalizacji basenu , 
uważałem że inne miejsca a w głównej mierze zlokalizowanie go na terenie 
OSIR było bardziej zasadne i jako jednym z argumentów wskazywałem że 
budowanie czegoś na nie swoim gruncie jest czymś nie do przyjęcia , że 
potem jeszcze będziemy musieli płacić za wybudowanie obiektu na nie swoim 
gruncie.                                                                                                                
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  ale żadnego grosza nawet nie 
zapłaciliśmy .                                                                                                       
Zdzisław Wiatrowski – radny -  ja wiem , że nie zapłaciliśmy ale w czas 
podjęto właśnie żeby ten grunt przekazać dla miasta , i tak ta sprawa wygląda 
w związku z czym ja powtórzę pytanie : czy nie można było zaprosić dzieci ze 
szkół podstawowych podległych miastu żeby mogły po otwarciu z tego basenu 
skorzystać.                                                                                                          
Bogusław Łabędzki – radny - Panie przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , mieszkańcy ulicy Leśnej pytają się o to kiedy doczekają się 
przebudowy tejże ulicy ? Mieszkańcy Wydmuchowa pytają o kanalizację , 
wiemy że z tych środków infrastruktura nie będą korzystać więc jakie są 
zamierzenia ?Jakie plany są wobec możliwości zorganizowania gimnazjum 
przy LO nr 1 ?Jest to konkretna inicjatywa , jak miasto to widzi ? Kolejne 



pytanie zrodziło się po takiej informacji Prezesa Izby Gospodarczej , który 
powiedział że nie przewiduje się w przyszłym roku wzrostu opłat za wywóz 
śmieci ponieważ w ostatnich latach wzrosły one,  aż o 60 % i tak się 
przewiduje że miasta raczej nie będą wprowadzały podwyżki , czy my razem z 
Zakładem Zagospodarowania Odpadów taką podwyżkę przewidujemy ?Czy 
mieszkańcy z taką podwyżką się spotkają ? I też o ile jest przewidywany 
wzrost opłat za wodę i za odbiór ścieków , bo też są takie przewidywania że o 
10 % a dla nas wiadomo że jest to dość spory wydatek . Mieszkańcy którzy 
zgłosili 6 grudnia protest na ręce Pana Burmistrza otrzymali odpowiedź 
podpisaną przez Pana Stepaniuka , i nie są tą odpowiedzią usatysfakcjonowani  
powiem szczerze że ja ją przeczytałem również z takim odczuciem że no w 
niewielkim stopniu odnosi się ona do ich protestu .Ja sugerowałem , że warto 
może z tymi ludźmi będzie się spotkać i nadal to podtrzymuję więc wymiana 
pism na ten temat naprawdę nie ma sensu , spotkanie myślę że w jakimś 
gronie reprezentacji tychże Państwa lepiej by to załatwiło .Poddaje to do 
przemyślenia tak na nowy rok .Ostatnia moja sugestia, może warto by było na 
naszej stronie hajnówka.pl umieścić informację o wprowadzonych 
nowelizacjach w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
one tam mówią o przyznawaniu między innymi o dotacji w niskiej kwocie bez 
postępowania konkursowego , oraz wprowadzają coś takiego jak czyn lokalny 
a szczególnie ta druga inicjatywa mogłaby zwrócić uwagę , bo to wiadomo 
można wtedy dofinansowywać jakieś lokalne inicjatywy , wiadomo że nie 
tylko budowa drogi czy oświetlenia ale też jakieś edukacyjne czy zdrowotne 
inicjatywy . Gdyby coś takiego umieścić na stronie to pewnie spotkało z 
jakimś oddźwiękiem .                                                                                              
Grzegorz Tomaszuk – radny - ja nie miałem zamiary dzisiaj zgłaszać żadnych 
wniosków i zadawać pytań, natomiast przypomniało mi się że mieszkańcy 
bardzo pozytywnie mówią o naszej tutaj choince która jest tutaj 
umiejscowiona przy naszym Urzędzie Miasta i chcę tu podziękować Panu 
Burmistrzowi i UM za ustawienie tej choinki . Natomiast jest jednak niedosyt 
bo mówią ludzie , że jakby to ładnie wyglądało żeby taką choinkę ustawić u 
nas na rondzie . Aż się o to prosi żeby taka sama choinka tam stała. I to jest 
postulat na przyszły rok .                                                                                           
Wiera Masajło – radna - ja tak słuchając radnego Tomaszuka przypomniało mi 
się , że mieszkańcy dziękują za wiatę na Batorego bo obietnica została 
dotrzymana a mieszkańcy mają już gdzie się schować czekając na autobus , 
chwalą również dekorację miasta w tym roku . Pięknie również wygląda 
oświetlona Cerkiew choć w Hajnówce mamy więcej świątyń prawosławnych i 
katolickich .                                                                                                          
Eugeniusz Bołtromiuk – radny - ja chciałbym o tych wiatach powiedzieć na 
ulicy 11 listopada i Lipowej , na poprzedniej sesji mówiłem o tym , że tam są 
4 przystanki i nie ma ani jednej wiaty .                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - proszę Państwa listę 



wniosków zamykam i w ten sposób skończyliśmy punkt 9 .  
 Do punktu 10 porządku obrad                                                                       

Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - teraz punkt 10 jak zawsze 
przeznaczamy na odpowiedzi pana Burmistrza .                                                            
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Panie Przewodniczący ,  Wysoka 
Rado , w takiej kolejności jak to było zgłaszane radny Bołtromiuk żeby zając 
się ulicą Moniuszki , ja chcę powiedzieć o ogólnej zasadzie otóż wody 
deszczowe z danej posesji są własnością właściciela posesji natomiast 
wybudowanie w tej ulicy na jezdni asfaltowej obramowanej krawężnikami 
spowodowało to że na pewno wody deszczowe z jezdni nie powinny trafiać na 
posesję. Tą sprawą oczywiście zainteresuje się bliżej . Pani radna Dymińska 
czynsz wzrasta z wielu powodów , głównym powodem jest wzrost energii 
cieplnej i to była zasadnicza przyczyna . Jeśli chodzi o bezdomnych to chcę 
poinformować ,  że ta Pani o której Pani radna wspomniała miała 4 propozycje 
mieszkań socjalnych , i ta pani pisemnie oświadczyła że żadnej propozycji nie 
przyjmie chcę mieć mieszkanie w bloku , pełnowartościowe. Nie pamięta że 
jest w tej sprawie wyrok sądu w imieniu  RP który mówi że tej osobie 
przysługuje mieszkanie socjalne . Dlaczego tak się zachowuje to trudno mi to 
ocenić , oczywiście nie jest to do władz miasta a spółdzielni mieszkaniowej , 
bo koczuje na terenie spółdzielczym , była wyeksmitowana z mieszkania 
spółdzielczego , wiem tylko że trwają postępowania sądowe o przymusowe 
usunięcie z tego miejsca . Mógłbym o tym mówić dużo ale myślę że nie warto 
mogę tylko ubolewać nad tym że tak się dzieje . Czy są inne osoby bezdomne? 
Zawsze są , ta liczba jest zmienna, raz jest ich więcej raz mniej . Gdzieś 
oscyluje to około 10 z własnego wyboru jako bezdomne . Informuję że na 
okres zimy my mamy zawartą umowę z DPS na pomoc podczas mrozów 
bezdomnym . Jeszcze nie skorzystano z tego .Zasoby mieszkań socjalnych , 
nie ma mieszkań gdzieś trzymanych w rezerwie, każdy lokal socjalny jeżeli 
tylko pojawi się jako wolny jest zadysponowany . Przechodzę do pani radnej 
Chaniło , wniosek został złożony , rozumiem . Teraz odpowiadam na pytanie 
pana Surela -  proces projektowania ulicy Przytorowej jeszcze trwa w związku 
z tym umieszczenie ścieżki rowerowej można tam przyjąć, nie oznacza to że 
za jednym razem trzeba ja wykonać ale nie chce za dużo mówić. Na rogu ulicy 
Warszawskiej , najnowsze informację ze strony inwestora są takie , że zbliża 
się on do rozpoczęcia  budowy   na wiosnę . Więc wiosną ten dziki teren 
zostanie zagospodarowany . Wyrównanie ulic z uwagi na pogodę trzeba 
będzie odłożyć do wiosny . Przyjmuję uwagę dotyczącą ulicy Nadbrzeżnej . 
Co do kwestii podniesionych przez radnego Wiatrowskiego czy ktoś chciałby 
mnie wyręczyć bo czuję się w stanie niezręczności .                                                    
Eugeniusz Saczko – radny – odnośnie lokalizacji trudno mi się wypowiadać 
bo radni zadecydowali o niej . Jeśli chodzi o dzieci  , które uczestniczyły w 
otwarciu to zostałem poproszony o to by nasze dzieci  tam były i zgodziłem 
się  na propozycje urzędu . Ja bym proponował by nie dzielić Hajnówki na 



tych , tamtych czy te dzieci i lub inne , bo faktycznie nie ma żadnych różnic . 
Jest już kilka inwestycji kolejnych , które pojawiają się  w odzewie  na to co 
powstaje przy naszej szkole a czasem są one  nietrafne . Przypomnę rozmowę  
o orliku to wtedy jeden z radnych  zaproponował orlika przy z szkole na 
Judziance. Wtedy radna Chaniło przyniosła inny wniosek , że chodzi o halę 
sportową bo ona tam jest bardziej potrzebna . Więc my czasem  może  z 
niewiedzy lub czegoś innego proponujemy coś bo jest robione przy liceum 
więc trzeba to zrobić gdzie indziej . Teraz jest pomysł utworzenia gimnazjum 
przy liceum polskim -  o tym dziś mówił radny Łabędzki - ja  jestem za tym z 
całego serca ale ciekawe  jak się zachowają  radni , którzy  sześć siedem lat 
temu zdecydowanie głosowali przeciw utworzeniu gimnazjum przy liceum 
białoruskim .                                                                                                     
Zdzisław Wiatrowski – radny -  ja tylko pytałem dlaczego te dzieci a nie 
dzieci z naszych szkół ?                                                                                               
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  z prozaicznej przyczyny bo były 
najbliżej , a jaka to różnica ? Protest przeciwko legalizacji składowiska , ja 
nigdy nie odmawiam spotkań ale osoby zainteresowane  powinny to zrobić 
bezpośrednio , zadzwonić i się umówić , o tym mówiłem w  wywiadzie w 
Kurierze  Hajnowskim , sprawa tych nowych uregulowań prawnych jeśli 
chodzi o nowe możliwości rozwiązań przewidziane w nowelizacji ustawy  to 
organizacje pożytku mogą z tego skorzystać i chętnie przywitamy nowe 
możliwości działania , przyjmujemy  oczywiście by na rondzie  głównym taka 
choinka stanęła . Trzeba do tego na następną zimę się przymierzyć .                          
Grzegorz Surel – radny - nie otrzymałem odpowiedzi kiedy słup  zostanie 
podłączony .                                                                                                                         
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - Panie radny jeśli się mnie Pan pyta 
proszę wybaczyć ale dziś mogę uwagę pana przyjąć ,  jeśli bym termin podał 
to mogę być niewiarygodny , cenie podpowiedzi ale proszę  ode mnie nie 
wymagać bym znał tysiące szczegółów tego rodzaju .Chciałbym także  
wszystkim złożyć życzenia świąteczne i noworoczne .                                  
Przewodniczący poinformował , że radni otrzymali życzenia świąteczne od  
wielu osób w tym od naszych przyjaciół z Muszyny .                                                   
Zdzisław Wiatrowski w imieniu Klubu Radnych PiS  złożył radnym życzenia 
świąteczne i noworoczne .   
Do punktu 10 porządku obrad                                                                                                                                                                           
Na tym obrady zakończono . 
 
 
 

  
 
 



 
 
 
 
 


